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ZAPISNIK 
 
sa 13. sjednice Skupštine Istarske županije, održane ,9. srpnja 2018. godine, ponedjeljak, u 
dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu. 
 

Sjednicu je u 10,00 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske 
županije (IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI), koji je sjednici i predsjedavao. Apro la dodicessima 
seduta dell'Asemblea della Regione Istriana. 

Pozdravlja sve prisutne vijećnice i vijećnike Skupštine, pozdravlja Župana Istarske 
županije, zamjenice i zamjenika, pozdravlja sve pročelnike i ostale prisutne, u ime 
predlagatelja točaka na ovoj sjednici, pozdravlja predstavnike sredstava javnog informiranja. 

PRISUTNI – ODSUTNI: 

 IŽ. 13. sjednica PRISUTNI – ODSUTNI PAZIN 

R. 
Br. 

VIJEĆNIK LISTA PRIM: 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni Od4. sjed. 

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

 7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni odsutna (O) 

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

13. Petar Macura IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

21. Sandro Jurman IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  
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OSTALI PRISUTNI: (9.07.2018. Pazin) 
 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, zamjenica Župana IŽ, 
GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica  Župana IŽ, 
FABRIZIO RADIN, zamjenik Župana IŽ,  
VALERIO DRANDIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i  druge 

etničke manjine IŽ,  
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
IVAN KLARIĆ, deb. stenograf, voditelj zapisnika, 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Službe za reviziju, 
TATJANA MATOŠEVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ, 

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP – HSU - SDSS  

28. Ljerka Peruško SDP – HSU - SDSS  

29. Radovan Cvek SDP – HSU - SDSS  

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP – HSU - SDSS  

31. Milio Bulić SDP – HSU - SDSS  

32. Silvano Hrelja SDP – HSU - SDSS  

33. Goran Subotić SDP – HSU - SDSS  

34. Mirjana Galo SDP – HSU - SDSS  

35. Ilirijana Croata Medur HDZ   

36. Jurica Šiljeg HDZ Odsutan 

37. Mr. sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. Dr. sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbaum Živi zid  

41. Damir Prodan Živi zid  

42. Goran Poropat Živi zid  

43. Dr. sc. Tea Golja MOST NL  

44.  MOST NL  

45. Divna Radolović Rosanda MOST NL  
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JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 
Umjesto LORENE BRGIĆ, mr. sc., v.d. pročelnice za  gospodarstvo IŽ, sjednici prisustvuje : 

ELENA BOŽAC ČUJIĆ, viši stručni suradnik za gospodarski razvoj, 
dr.sc. EZIO PINCAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, 

ribarstvo i vodoprivredu IŽ , 
VESNA PAVLETIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za decentralizaciju, lokalnu i područnu 

(regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i gradnju IŽ, 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  

Istarske  županije,  
IVANA DRAGIŠIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 

integracije IŽ, 
DUŠKO KIŠBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije 
ROBI ZGRABLIĆ, Ravnatelj ŽUC-a IŽ 
 

Za  sjednicu vijećnici su dobili dnevni red. Predlaže dvije izmjene. U točki 3. da se 
izostave točka b. i c. s obzirom da nije dobiven  prijedlog za zamjenu vijećnika, pa ne  može   
donijeti Rješenje o verifikaciji već samo Odluku o stavljanju mandatu u mirovanje.. 

Drugo, predlaže izostavljanje točke 6. Prijedlog Odluke o zaduživanju Istarske 
županije, jer još nije dobiven prijedlog Ugovora, tako se ne mogu dati do kraja svi potrebni 
elementi. Radi se o čisto tehničkom pitanju i to će biti na slijedećoj sjednici. Na dnevnom 
redu. Mogli bismo donijeti ovu Odluku, međutim , nismo željeli donijeti Odluku dok nemamo 
Ugovor u ruci da ne može poslije biti pitanje nekog zareza ili točke, da ne napravimo neku 
grešku.. 

Drugih prijedloga nije bilo, pa daje izmijenjen dnevni red na glasanje, te nakon 
glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno za 13. sjednicu utvrdila slijedeći 

     D N E V N I   R E D  
 

1. Verifikacija zapisnika sa 12. sjednice Skupštine Istarske županije 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3.  

a. Odluka o stavljanju mandata vijećnika Skupštine Istarske županije mirovanje 
4. Prijedlog Deklaracije o ravnopravnosti i osudi svih oblika diskriminacije 
5.  

a. Prijedlog Drugih izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za 2018.    
godinu 

b. Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Odluke o zvršenju 
Proračuna Istarske županije za 2018. godinu 

6. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o zaduživanju Istarske županije za ulaganja u 
Domove za starije i nemoćne osobe Istarske županije 

7. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje Opće bolnice Pula za 
izgradnju nove Opće bolnice u Puli 

8. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog Prvih izmjena i dopuna 
Financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za 2018. godinu 

9. Prijedlog Odluke o povjeravanju poslova iz samoupravnog djelokruga županije općini 
Tar-Vabriga – Torre-Abrega 

10. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Poreč 
11.  

a. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na izmjenu Statuta Lučke uprave 
Poreč 

b. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na izmjene Statuta Lučke uprave Pula 
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c. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na izmjene Statuta Lučke uprave 
Rabac 

d. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na izmjene Statuta Lučke uprave 
Rovinj 

e. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na izmjenu Statuta Lučke uprave 
Umag-Novigrad 

12. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Opće bolnice 
Pula 

13. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Medicinske škole Pula 

14. Prijedlog Odluke o imenovanju predstavnika Istarske županije u Udrugu Modelna 
šuma «Sliv rijeke Mirne“ 

15. Prijedlog Rješenja o imenovanju ravnatelja Županijske uprave za ceste Istarske 
županije 

16. Prijedlog Rješenja o šestim izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju 
mrtvozornika na području Istarske županije 

17. Prijedlog Rješenja o razrješenju dužnosti suca porotnika Županijskog suda u Puli 
18. Prijedlog Rješenja o razrješenju dužnosti suca porotnika Općinskog suda u Puli 

 
 
ORDINE DEL GIORNO 
 

1. Verifica del verbale della 12-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3.  

a. Delibera sulla sospensione del mandato di consigliere dell'Assemblea 
dellaRegione Istriana 

4. Proposta della Dichiarazione sull'uguaglianza e la condanna di tutte le forme di 
iscriminazione 

5.  
a. Proposta delle Seconde modifiche e integrazioni del Bilancio della Regione 

Istriana per il 2018 
b. Proposta di Delibera sulle seconde modifiche e integrazioni della Delibera 

sull'attuazione del bilancio della Regione Istriana per il 2018 
6. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sull'indebitamento della Regione 

Istriana per gli investimenti nelle Case per anziani e infermi della Regione Istriana 
7. Proposta di Conclusione sul consenso all’indebitamento dell’Ospedale generale di 

Pola per la costruzione del nuovo Ospedale generale a Pola 
8. Proposta di Conclusione sul consenso alla Proposta delle Prime modifiche e 

integrazioni del Piano finanziario dell'Autoritŕ regionale per le strade della Regione 
striana per il 2018 

9. Proposta di Delibera con cui si affidano le mansioni rientranti nel campo di 
competenza utogestita della Regione al Comune di Tar-Vabriga - Torre-Abrega 

10. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera d'istituzione dell'Autoritŕ portuale di 
arenzo, 

11.  
a. Proposta di Delibera sul previo consenso alla modifica dello Statuto 

dell'Autorità portuale Parenzo 
b. Proposta di Delibera sul consenso alle modifiche dello Statuto dell'Autorità 

portuale Pola 
c. Proposta di Delibera sul consenso alle modifiche dello Statuto 

dell'Autoritàportuale di Rabac 
d. Proposta di Delibera sul consenso alle modifiche dello Statuto dell'Autorità 

portuale di Rovigno 
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e. Proposta di Delibera sul previo consenso alla modifica dello Statuto 
dell'Autorità portuale di Umago-Cittanova 

12. Proposta di Delibera sul consenso alle Modifiche e integrazioni dello Statuto 
dell'Ospedale generale Pola 

13. Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera sulle 
modifiche e integrazioni dello Statuto della Medicinska škola Pula (Scuola di medicina  
Pola) 

14. Proposta di Delibera sulla nomina del rappresentante della Regione Istriana 
nell'associazione Bosco modello ''Sliv rijeke Mirne'' (Bacino del fiume Quieto) 

15. Proposta di Provvedimento di nomina del direttore dell'Autorità regionale per le strade 
della Regione Istriana 

16. Proposta di Provvedimento sulle seste modifiche e integrazioni del Provvedimento di 
nomina dei medici necroscopi sul territorio della Regione Istriana 

17. Proposta del Provvedimento di destituzione dall'incarico dei giudici d'assise del 
Tribunale regionale a Pola 

18. Proposta del Provvedimento di destituzione dall'incarico dei giudici d'assise del 
Tribunale comunale a Pola 

 
 AD – 1 Verifikacija zapisnika sa 12. sjednice Skupštine Istarske 
                       županije 
 
 Skupština je  bez primjedbi jednoglasno verificirala zapisnik  sa 12. sjednice 
Skupštine Istarske županije. 
 

AD - 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
 
Na prošloj sjednice vijećnika pitanja nisu uspjeli postaviti: Boris Rogić, Divna 

Radolović Rosanda, Zdenko Pliško, Goran Poropat, a po prijavi na 13. sjenici su  Vili 
Rosanda, Sanja Radolović, Tamara Brussich, Josip Anton Rupnik, Damir Grunbaum, Robert 
Velenik, Zvonko Liović, Mirjana Galo, Marino Baldini. 
  Prije postavljanja  vijećničkih  pitanja, što ne ulazi u  vrijeme za ovu točku dnevnog 
reda, gospodin Župan, u skladu s  dogovorom da će se  na svakoj sjednici, ako je potrebno, 
davati potrebne informacije o toku gradnje i situaciji o Općoj bolnici Pula,  daje  kratku 
situaciju po pitanju Opće bolnice Pula, kao i u  vezi aktualne problematike koja se tiče 
onečišćenja u Raškom zaljevu. 
 

ŽUPAN Istarske županije Valter Flego (u nastavku Župan IŽ), zahvaljuje na 
mogućnosti da može dati dvije kratke i jezgrovite  informacije koje se tiču općeg stanja i 
aktualnosti u bolnice Pula i ekološkog incidenta  koji se desio u petak 22. prošlog mjeseca u 
Raškom zaljevu. 
 Opća bolnica Pula ima 20 odjela. Ravnateljica na temelju svojih ovlasti i Statuta 
bolnice promijenila je dva šefa odjela, Odjela kirurgije i Anestezije, umjesto njih imenovala 
dvije nove osobe kao v.d. tih istih odjela. 
 Od tada je prošlo 20-tak dana. Po svim informacijama situacija je u redu, čak i 
operativnija nego prije, što znači da je procjena ravnateljice za određenim osvježenjima i 
kadrovskim promjenama bila  itekako na mjestu. 
 Ravnateljica je ponudila Upravnom vijeću mandat na raspolaganje.  Upravno  vijeće 
je još jednom dalo punu podršku ravnateljici, kao i Županija. Ravnateljica ima apsolutnu 
podršku Županije, kao osnivača, pa ravnateljica nastavlja svoj mandat obnašati dalje.  
 Ono gdje definitivno vidimo puno izazova, puno tema za unapređenje u Općoj bolnici, 
osim liste čekanja, što nije izuzetak ili posebnost samo naše Opće bolnice, nego što je 
hrvatska tema, veliki izazov trenutno u Općoj bolnici je organizacija OHBP-ea, objedinjenog 
hitnog bolničkog prijema, gdje je zbilja jedan veliki izazov organizirati hitni bolnički prijem. 
Zašto je tome tako možemo na dugo i na široko elaborirati, ali to neću učiniti, nego ću samo 
reći da je to, po mom dubokom mišljenju, isto tako hrvatska tema, prije svega, koja proizlazi 
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iz nezavršene  reorganizacije hitne medicinske pomoći još iz 2011. godine kada je počeo  taj 
problem bujati i rasti. Činjenica da sve bolnice, pa tako i naša, imaju puno izazova sa 
kadrovima,  posebice ljudi, doktora, koji žele raditi u Hitnoj.  
 Bili smo u našoj Općoj bolnici, raspravljali o plaćama, o plaćanju stimulativnih satnica 
liječnicima za rad u OHBP-eu. Obzirom da sve to skupa nije davalo zadovoljavajuće 
rezultate, ravnateljica odnosno Uprava je naložila da se prerasporedi postojeći kadar kako bi 
se moglo popuniti  svako potrebno radno mjesto u Hitnoj i kako bi Hitna nesmetano 
kolikogod je to moguće u situaciji radila. To je prouzročilo, kao što sam prije rekao, određene 
manjkove ljudi odnosno liječnika, prije svega, po odjelima i zato su određeni  zahvati i 
operacije, intervencije odgođene po odjelima,  te i ovom prigodom molim sve pacijente, sve 
naše građane da imaju puno razumijevanja oko ove situacije,  koja u globalu što se tiče 
fluktuacije liječnika i nije tako  loša i nije tako zabrinjavajuća, jer mi smo danas jedna od 
rijetkih bolnica gdje ukupno još uvijek je  više dolazaka nego odlazaka liječnika uz uobičajenu 
situaciju  
 Posebna tema, koju treba hitno riješiti i sam ministar odnosno Ministarstvo s kojima 
smo u  više navrata  razgovarali  i raspravljali, je situacija oko  specijalizanata. Danas imamo 
79 specijalizanata iz naše Opće bolnice, koji 30-tak posto ukupnog radnog vremena provedu 
kod nas u Općoj bolnici, a sve ostalo, negdje oko 70 %,  po KBC-eima po cijeloj Hrvatskoj, 
mnogi i ostanu u određenom KBC-eu. Sve je to normalno, ali mislim da nije normalno da 
cijelo to vrijeme bolnica iz koje specijalizanti krenu, to je u ovom slučaju naša Opća bolnica, 
plaća sve troškove.. Puno sudskih procesa zbog toga se u cijeloj Hrvatskoj  vode. Međutim, 
to su velika financijska sredstava za našu bolnicu i to  je negdje čak skoro pa do pola onog 
gubitka koji u konačnici nastane iz tog izvora odnosno iz činjenice da se plaćaju specijalizanti 
od strane naše Opće bolnice. 

Obzirom da su oni i fizički odsutni barem 70% vremena iz bolnice, važno je reći,  da  
to nije samo financijski, nego prije svega, i kadrovski problem. U tom smislu  se zbilja nadam 
da će Ministarstvo to konačno razriješiti i da je apsolutno loptica na njihovoj strani, da je 
dogorjelo po cijeloj Hrvatskoj po tim temama oko specijalizanata i da konačno vjerujem da je 
odluka blizu.  

 Uprava i sama ravnateljica razgovara sa mnogi eminentnim stručnjacima u Hrvatskoj 
koji iskazuju želju doći raditi u našu bolnicu, a i mnogi kako i sami doktori pišu odnosno kažu 
nova bolnica, nova moderna opredjeljenja, biti će magnet i za mnoge doktore koji će zbog 
toga, zbog nove opreme, željeti doći raditi u Pulu. Uvjeren sam da bolja vremena slijede 
našoj bolnici.  Naravno, uz ostatak koji treba rješavati, prije svega u smislu kadrovskog 
planiranja, stanogradnje odnosno stanova za te iste doktore To je sve tema od koje ne 
bježimo već  mislimo da možemo samo profitirati ako svi zajedno radimo. Zato sam osjetio  
potrebu da vas informiram u tome.  

Veliku ulogu u cijeloj toj prići ima Hrvatski zavod za zdravstveno osiguranje. zbog 
novaca, limita, koji nam je HZZO dao sa oko 16.000.000,00 kuna mjesečno.  Naša bolnica 
unatoč svim naporima koje radi oko troškova, oko šparanja i stezanja remena , troši svaki 
mjesec  barem oko 2.000.000,00 kuna više od toga i prevedeno na hrvatski toliko radi 
gubitka svaki mjesec.  

. Ukupno je bilo 14 sanacija naše Opće bolnice. Minus proizlazi, prije svega, iz limita 
HZZO-a. Po svim parametrima naša se bolnica može  usporediti sa bolnicom u Zadru ili sa 
onom u Slavonskom Brodu i na temelju toga jasno i glasno mogu i hoću reći da smo zakinuti, 
da nam slijede  tvrdi pregovori i razgovori sa HZZO-om, kako bismo povećali, ali ne 
simboličkih posto i posto i pol, koliko smo povećani bili krajem prošče godine vezano za limit, 
već puno više, ako želimo da naša Opća bolnica sutra bude radila sve ono što od nje 
zahtijevamo, a zahtijevamo nove usluge,  puno jaču uslugu u dijelu kardiologije, da ne idem 
u sve nove usluge, koje će naša Opća bolnica raditi od ugrađivanja stentova do CT-ea, 
magnetske rezonance , svega onoga za što kupujemo opremu i  zašto će trebati HZZO 
vraćati novac kroz veće limite. Procjenjujemo da ćemo  imati puno ušteda sutra kada bude 
bolnica na jednom mjestu. Međutim, te uštede biti će manje od svih novih troškova ako 
želimo raditi te nove usluge o kojima sam vrlo kratko sada  pričao, što znači da je naša 
procjena da će sutra sa svim tim novim uslugama, novim odjelima biti mjesečni trošak negdje 
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oko 19.000.000,00 kuna. I tu će biti ozbiljna tema kako sa HZZO-om dignuti te limite da 
jednom konačno  za vajka naša bolnica ne bude «gubitaš» već da ima ista pravila ponašanja  
kao sve ostale bolnice u Hrvatskoj  i da se ono što se ovdje obavi, usluga koja se odradi 
HZZO i plati. Na taj način mislim da dugoročno možemo riješiti financijski i kadrovski problem 
bolnice, a rekao sam da od tog gubitka danas što se tiče samog iznosa koji ide na 
specijalizante skoro 50 % otpada. 

Oko aktualnosti vezane za gradnju, a i činjenice da danas imamo jednu točku koja 
govori o financiranju  kredita za opću bolnicu, u ponedjeljak  7.05. smo bili na gradilištu Opće 
bolnice. Hvala svima koji su izdvojili sat, dva, da se iz prve ruke upoznaju kako to izgleda na 
terenu, a vidjeli ste i  sami što se sve sada radi na gradilištu. Upravo danas rade se podovi, 
završni radovi u mnogim sektorima bolnice. Ono što je najvažnije bolnica funkcionira, 
paralelno cijelo vrijeme odjel po odjel, kao što smo rekli selit će se, ali bolnica će raditi i to je 
jako zahtjevno i spremaju se natječaji za opremu, koja ne želimo da bude, kao što smo rekli, 
vremenski  ili tehnološki prevaziđena, već želimo da bude vrlo, vrlo moderna, da bude 
sofisticirana. Takav će biti i novi mamograf za koji se upravo sprema javno nametanje, za 
medicinsku opremu, nemedicinsku opremu i namještaj, konkretno  za dijagnostiku za 
slijedećih mjesec dana, pričamo o 14.000.000,00 kuna. Slijedi nabava medicinske opreme za 
10 novih operacijskih dvorana. To je slijedećih 10 do 15.000.000,00 kuna.  

Sada ide financijski izazovniji dio gradnje i opremanja naše nove Opće bolnice. 
Važno je reći da nećemo robovati, kao što sam iks puta rekao,  s obzirom da cijelo vrijeme 
bolnica radi paralelno, a nećemo toliko robovati ni novcima s obzirom da znate kada je 
bolnica projektirana, da u međuvremenu preprojektiramo i  oko tehnologije koja se u 
međuvremenu u zdravstvu koristi, a i oko opreme s obzirom da pred  godina kada su ti 
projekti učinjeni bila je jedna tehnologija zdravstva, a danas je nešto sasvim  drukčije. 
Kvaliteta je nama važna. Na kraju cijele priče morati ćemo i trebati  već na jesen učiniti jednu 
veliku inventuru kako stojimo ukupno sa financijama, iako to radimo svaki dan vezano za 
tekuće poslove gdje smo do sada. Želimo nastaviti projekciju gdje ćemo  biti  za godinu dana 
kada će bolnica biti gotova, kako bismo mogli napraviti i konkretan otplatni plan, vidjeti 
ukupnu masu novaca da li je ili nije dovoljna i sa Ministarstvom zdravstva definirati korake za 
osiguranje svih potrebnih sredstava. 

 Kada govorim o sredstvima, sjećam se rasprave ovdje zadnji put koja je  bila vrlo, 
vrlo kvalitetna i vi ste u jednom zaključku i rekli kako je u redu, slažete se da kredit od Erste 
banke padne od 5,3 % kamate, koja je bila vezana uz euro libor, ide na 2,2 %, ali da isto tako 
tražite da to isto učinimo sa HABOR-om, Hrvatskom bankom za obnovom i razvoj. To smo 
radili cijelo vrijeme. Drago mi je da  danas  imamo na dnevnome redu praktički uštedu  za 
državu i za Županiju za kredit, koji je  prije  bio sa 4 % vezano za euro libor, smanjujemo na 
2,5 %, kao što možete  vidjeti fiksno u kunama. Jedan je kredit  na 15, jedan na 18 godina. 
Dobili smo izuzetno kvalitetne uvjete. U konačnici kada se zbroji sve skupa koliko ušteda 
samo s ovim potezima ćemo imati, dolazimo ukupno skoro  na 130.000.000,00 kuna kroz 
cijeli otplatni period od kojih 5 %, naših  nekakvih 30-tak milijuna Dogovorio sam sa  svim 
načelnicima i gradonačelnicima otplatni plan prema svim općinama, gradovima, koji će se 
zbog ove činjenice u pozitivnom smislu mijenjati. Zato oni očekuju vrlo brzo od nas, nakon 
danas vjerujem  vaše pozitivne odluke, da dobiju nove otplatne planove kako bi ih ugradili u 
svoje proračune gradova i općina, a i  isto i mi kao Istarska županija. 

Što se bolnice tiče  cijelo vrijeme je jedno vrlo izazovno razdoblje,  nismo specifikum u 
Republici Hrvatskoj što se tiče  problema izazova oko financija, oko limita, ni oko kadrovskih 
pitanja, ali da uz ovakvu situaciju i buduće radove,  vjerujem da će se vidjeti vrlo konkretno, 
prije svega, mislim  na nove studije na našem Sveučilištu, jer znamo da nam nedostaje 
medicinskog osoblja, na činjenicu da želimo  izgraditi najmoderniju medicinsku školu, što će 
sigurno motivirati neke nove srednjoškolce da se zaljube u medicinu, da smo na dobrom 
putu da rješavamo cijelu ovu vrlo kompleksnu situaciju. 

 Još jednom hvala vam na velikom razumijevanju koje ste pokazali i 7.05., ali i svaki 
put kada na sjednici Županijske skupštine pričamo oko Opće bolnice da svi zajedno to 
radimo kako što cijelo vrijeme i jesmo radili.. 
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Druga informacija, ekoloških incident. 
Dana 22.06.2018., na Dan antifašističke borbe, desio se ekološki incident u Raškome 

zaljevu. Neću ići posebno u povijest, mogli ste puno  čitati i pratiti sve što se sve dešava. 
Želim se najprije sa velikim ponosom zahvaliti i pohvaliti sve koji su sudjelovali od naše 
strane u rješavanju ovog ekološkog incidenta.  Tu Mislim na Županijski operativni centar, na 
sve ljude koje smo odmah digli kako bi  sanirali štetu, kako bi odmah bili na  terenu, imali vrlo 
konkretne sastanke, podijelili uloge i počeli raditi. Odmah smo  tako i postupili,  krenuli, bez 
obzira na vikende, stvarno svim ljudima, da nikoga posebno ne imenujem, treba se nakloniti  
do poda i reći jedno  veliko hvala svima njima.  

U svemu tome veliku ulogu su odigrale i tri naše Općine: Raša, Barban  i Marčana, 
načelnici, načelnica, koji su cijelo vrijeme uz nas, uz naš Stožer. Treba reći jedno veliko 
hvala i Lučkoj kapetaniji, kapetanici i njezinom timu, našim vatrogascima itd. Mislim da 
imamo jednu prekrasnu koordinaciju na terenu i da je to jedan primjer kako se takvi problemi 
rješavaju. Imali smo puno sastanaka vezano za tu temu. I prvo pitanje koje se postavilo bilo 
je tko će to platiti. To će platiti sve onečišćivač kako i pravnici kažu i u tom smislu imali smo 
sastanke i sa resornim Ministarstvom. Zadnji sastanak smo imali u petak, ili smo kod 
resornog  ministra i njihovih pomoćnika s obzirom na činjenicu da brodar ima osiguravatelja, 
ima reosiguravatelja i tu nema puno diskusije o tome tko će to platiti, već samo kako sve te 
troškove na jednom mjestu sakupljati i pravilno ih urudžbirati i protokolirati, ako bi svi ti ljudi 
koji dolje već 20 dana rade, sva ta trgovačka društva, bili mirni i znali da će u konačnici od 
onečišćivača dobiti svoj zarađeni novac. 

Sutra u 13,00  sati svi zajedno imamo  sastanak, ali  treba reći da smo  u petak bili 
kod ministra i da očekujemo  određenu pomoć Ministarstva, države, s obzirom na sve to 
skupa što se je desilo i na sve teme koje ovih dana imamo prilike gledati u Raši, u Barbanu, 
u Marčani. Tu, prije svega, mislim i na određeno obeštećenje, na određeni novac koji 
očekujemo od Ministarstva. Postigli smo neke načelne dogovore. Sada ćemo konkretno 
tražiti određene  stvari od države kako smo se i dogovorili sa ministrom u petak i zato, 
između ostalog, i sutrašnji susret će služiti tome. Imamo najave  pozitivnih gledanja od strane 
Ministarstva na naše zahtjeve, zahtjeve koji će biti  vrlo konkretni i od Općine Barban, Raše i 
Marčane, kako  trajno uklonili moguće izvore onečišćenja.  

Situaciju na terenu pratimo iz sata u sat i mislim da je zbilja situacija u tom dijelu 
dobra. Nećemo reći do kada ćemo mi čistiti već struka, stručnjaci. U četvrtak angažirali smo 
dva emeritusa, profesora dr., koji su non stop na terenu i koji nam savjetima pomažu do kada 
i koliko čistiti to onečišćenje. 

Za kraj ću reći samo  dvije stvari. 
Prvo, da smo  vidjeli koliko je važno ulagati u zaštitu i spašavanje na kopnu i u ovom 

slučaju na moru. I tu ćemo nastaviti kao javni sektor, ali i preko Europskih fondova. I tražiti 
ćemo od države da i ona nam pomogne kako je resorni ministar obećao. 

I druga stvar,  koju sam izložio  Ministarstvu,  da nismo zadovoljni sa svim subjektima 
kako se ponašaju, ne samo sada, nego i u prošlosti,  oko  teme Raškog zaljeva ili Luke 
Bršica. Zato ću i pismeno ovaj tjedan već poslati pismeno ministru i tražiti da se upravljanje 
Lukom Bršica iz Luke Rijeka prepusti nama odnosno  našoj Lučkoj upravi Labin – Rabac, jer 
mislimo da možemo puno, puno kvalitetnije, efikasnije, efektivnije , upravljati tom našom 
lukom nego što to danas čini Luka Rijeka.  

 
PREDSJEDNIK SKUPŠTINE IŽ ( u nastavku PREDSJEDNIK), zahvaljuje Županu na 

informacijama. 
U 10,36  sati prelazi se na  vijećnička  pitanja.   
Prvi je na redu za postavljanje  vijećničkih pitanja vijećnik Boris Rogić. 

 
BORIS ROGIĆ, ima pitanje za Župana u svezi  i oko situacije  u Uljaniku. Kao što je 

bilo najavljeno, rečeno je da će doći do restrukturiranja i izbora strateškog partnera o čemu 
ovisi budućnost  Uljanika i 3. maja. Molim vas da li imate saznanja u kojoj je to fazi realizacije 
i što se poduzima  u vezi s time.  
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ŽUPAN IŽ, zahvaljuje  vijećniku Borisu Rogiću na vrlo aktualnom pitanju. O Uljanik  
grupi razgovaralo se na sjednici Županijske skupštine, razgovaralo se na Socijalno-
gospodarskom vijeću, i sigurno će se opet razgovarati. 

 Od prošle sjednice Županijske skupštine do danas odrađen je cijeli niz novih 
događaja o kojima drago mi je da imam prilike ovdje razgovarati odnosno reći, Uprava je uz 
pomoć odnosno uz sudjelovanje Sindikalnih partnera odnosno socijalnih partnera, vlasnika, 
donijela odluku  koju je i Vlada podržala u izboru strateškog partnera. Najvažnije je plan 
restrukturiranja, koji treba doći u Bruxelles do 22.07.2018., jer je bio uvjet 22.01.2018.. kada 
je 96.000.000,00  kredita jamstvo dobiveno odnosno zeleno svijetlo na njih  od strane Digi 
competitons, kako bi se u tih 6 mjeseci učinio plan restrukturiranja. Upravo zbog toga, zbog 
restrukturiranja, ali i zbog svakodnevnog funkcioniranja Uljanik grupe, koja znate koliko 
vrijedi i znači, ne samo za Pulu, nego za cijelu našu Županiju, mi smo održali puno razgovora 
i sastanaka i sa novim ministrom gospodarstva, gospodinom Horvatom, ali i sa premijerom i 
sa ministrom financija i sa resornim ministrom gospodarstva. Posljednji sastanak premijera i  
Uprave Uljanika, Gradonačelnika Pule i mene, bio je u petak u Vladi, gdje smo dobili 
umirujuće poruke kako oni imaju, kako je Vladi dostavljen plan restrukturiranja, koji se još 
brusi između Ministarstva financija, Ministarstva gospodarstva, Uprave Uljanika, koji će se  
ovaj tjedan poslati u Bruxellees, kako bi i Europska komisija imala vremena se očitati o 
njemu i  vjerujem pozitivno na njega odgovoriti. 

Siguran sam da  premijer i resorni ministri su shvatili važnost Uljanik grupe, shvatili 
odgovornost svih koji su u tom procesu. Još jednom apeliram na veliku odgovornost  
Sindikata, Vlade, ali i svih vlasnika Uljanika, kako bi ovaj proces išao dalje, kako u 
međuvremenu Uljanik grupa ne bi zapala u određene poteškoće. Vjerujem da nakon zelenog 
svijetla za restrukturiranje to će trebati poštovati, ali  vjerujem da  će se ostvarit naš interes i 
cilj kojeg non stop ponavljamo, nevažno da li premijeru, nevažno da li Upravi, strateškom 
partneru ili Digi competitionu da se sačuva brodogradnja,  proizvodnja, a i zaposlenost u 
najvećem mogućem obliku. kako bi Uljanik grupa i dalje bila simbol ne samo tu naše, već 
hrvatske i šire brodogradnje.  
 
 DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, naglašava da na prethodnoj sjednici nije stigla 
postaviti pitanje, koje je još uvijek aktualno. 
  Radi se o Kaštijunu, cjenici su napravljeni, zna se kako će se plaćati 1.07.2018. 
godine, o ekološkoj renti, znamo koji je iznos u kalkulaciji Grada Pule, u materijalima smo 
dobili iznos od 1.195.000,00 eura, otprilike cirka 9.000.00.000,00 kuna. 

 Kako je Kaštijun na katastarskoj čestici Grada Pule rentu će dobiti Grad Pula 
Nemamo ništa protiv građana Grada Pule, ali oni  su ipak malo udaljeniji od nekih mjesta koji 
su na međi, a nisu na čestici u  vlasništvu Grada Pule, to su mjesta koja imaju Kaštijun u 
dvorištu, kako bismo kod nas rekli u korti,, na 500 metara. Nedavno, početkom maja, dva 
dana za redom je gorio Stari Kaštijun, gusti dim  se širio do nas, ljudi imaju turiste, turistička 
smo destinacija, drugo mjesto je na kilometar, na kilometar i pol. 

Kaštijun,  očito,  ne možemo maknuti, ali bismo molili  kada se govori o ekološkoj renti 
da se ona, ako je moguće, pravedno raspodjeli sa Općinom čija mjesta su do Kaštijuna, 
gledaju ga, da ne govorim pogotovo o Starom Kaštijunu, koji je takav  kakav je i takav  će 
biti, može se svašta desiti, da ne govorimo kada je bio probni rad Kaštijuna, smrad je 
pobjegao, uvijek se može desiti da se sada to ponovno ponovi u vrijeme turističke sezone, 
pa  ljudi se malo osjećaju nepravedno, kažu da to  nije pravedno, da to nije u redu, ljudi koji 
tamo žive, neću upotrijebiti tešku riječ, mi ćemo kasnije doći do one Deklaracije, pa skoro 
diskriminirajuće. Svi smo ovdje vijećnici Županijske skupštine, ne Grada Pule, ne jednog 
mjesta, trebamo zastupati cijelu županiju, sva mjesta, općine i gadove, pa bih molila i vas 
kao Župana, koji ste na čelu ove Skupštine, da li možete utjecati na ravnopravnu raspodjelu 
ekološke rente, da to ne bude simbolično      

   
VALERIO DRANDIĆ, u odgovoru vijećnici  Divni Radolović Rosandi  kaže da pitanje 

ekološke rente ne ulazi u kalkulaciju cijene Kaštijuna, dakle, u cijeni koju građani plaćaju 
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Kaštijunu nema  ekološke rente.  Ekološka renta je posebno pitanje  o kojem odlučuje i koju 
utvrđuje Gradsko vijeće Grada Pule na prijedlog Gradonačelnika. 

 O toj temi smo puno pričali, nije da nas ostale ne briga koliko će krajnji teret biti 
općinama i gradovima koji  rade sa Kaštijunom, ali odluka je na kraju samostalna Grada 
Pule. Ima puno logike u tome što vi govorite, jer  znam da su se intenzivni razgovori vodili, 
pogotovo na relaciji Medulin i neke  susjedne općine i Grada Pule, ali nažalost to nije u našoj 
kompetenciji. Ali, bilo bi normalno da se vodi računa o elementima koje ste vi spomenuli. I mi 
ćemo  se uključiti koliko je to naša mogućnost, ali ponavljam to nije u kompetenciji ove 
Skupštine.  

 
DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA dopunsko pitanje, naglašava da baš nije zadovoljna 

sa odgovorom. Znala sam da ćete mi tako odgovoriti. Znam da nije u kompetenciji, znam da 
nije ekološka renta uključena u cijenu, svi znamo nažalost,  ali kažem vam, mi ćemo malo 
kasnije donijeti deklaraciju, pa bih molila da ona bude putokaz kada se bude o ovome 
raspravljalo, jer Grad Pula poštujem, zakon je takav, ali grad Pula je udaljeniji, kada je bio 
dim, kada je bio požar, sve ostalo, kamioni, gust promet, grad Pula to ne osjeti. Osjete oni 
koji su tamo. Prema tome mi jesmo i moramo biti odgovorni i mislim da  moramo razgovarati i 
moramo nešto i napraviti. Znam da pravo i pravda su nešto drugo, ali mi moramo i pravdu 
koji put zastupati. 

 
ŽUPAN IŽ, sukladno Poslovniku razgovaramo, neću ništa sada prejudicirati, ali 

itekako mislim da je izuzetno puno toga napravljeno na Kaštijunu. Dobro ste i vi rekli što se 
desilo sa Starim Kaštijunom, što znači da sva ta ulaganja itekako su potrebna, ali nemojmo 
donositi zaključke prije vremena . Mislim da vrlo brzo i sa samim Kaštijuom, a i sa cijelom 
tom pričom  kada krene novi sustav od cijene pa do sakupljanja, tada ćemo svi skupa biti 
zadovoljni i da ćemo si moći čestitati. Hajmo tako razmišljati još neko vrijeme, suzdržimo se 
od preranog izlijetanja s nekim drukčijim komentarima.. 

 
ZDENKO PLIŠKO, ni ja, kao ni Divna Radolović Rosanda. nisam stigao postaviti  

vijećničko pitanje, pa koristim priliku danas da to učinim. 
Prvo pitanje. 
Proračunom za ovu godinu smo osigurali inicijalna sredstva za organizaciju pomoći u 

kući na području Južne Istre – bolje reći; na području Savičente, Barbana i  Marčane. U 
međuvremenu su se uključile i ostale općine i Grad Vodnjan. Interesira me kako teku 
pripreme za početak primjene odnosno za početak pomoći u kući,  jer nekako smo planirali 
da bi u zadnjem kvartalu započelo se sa pružanjem pomoći  kući na području koje sam 
istaknuo. 

Drugo pitanje je  više inicijativa. 
U pripremi za temu koju sam spomenuo po pitanju pomoć u kući, aktivisti Istarske 

stranke umirovljenika vodili su neku anketu na terenu, ciljanu anketu, koju smo proveli na 
196 osoba, koje koriste bilo kakve oblike pomoći u kući.  Svi su kao ključni problem  istaknuli 
pitanje prijevoza u van gradskim područjima, u ruralnim područjima. To je problem za kojeg 
nismo mislili da je tako izražen, 76 % ispitanika je to reklo. Upravo na tom području imamo 
takozvani školski autobuse koji voze poluprazni, a mi ih plaćamo, pa mi je nelogično da 
nonica ili nono ki dopelja svoga unuka na kurijeru da istom kurijrom ne more pojti da si digne 
medežiju, da pojde kod obiteljskog liječnika ili  da si pojde u banku riješiti  neke svoje 
probleme. Propisi su takvi, ali i te propise su ljudi donijeli, pa ne vidim zbog čega bi te 
kurijere hodile polupazne, a istovremeno jedna takva skupina građana koji nemaju 
mogućnost da koriste čak ni vlastito vozilo, jer su nemoćni, jer možda imaju ograničenja 
korištenja i da nimaju dobrega susjeda ili dicu, ne bi njanke za mediziju mogli pojt. 

. 
PREDSJEDNIK, upozorava vijećnika PlišKla da koristi  već duplo vrijeme a da još nije 

postavio pitanje. 
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ZDENKO PLIŠKO:, postaviti ću pitanje odnosno konkretizirati inicijativu, želim da 
probamo i subvencionirati javni prijevoz, javnog prijevoznika s onim novcima ča dajemo za 
školski autobus, pa da to ne budu školski autobusi, nego da budu subvencionirani 
prijevoznik, pa da pelja i dicu i sve ostale građane ili da omogućimo da taj školski autobus 
koriste i umirovljenici.  

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, zamjenica Župana IŽ,  zahvaljuje vijećniku Zdenku Plišku 

na pitanju i inicijativi koju je uputio u smislu okupljanja dionika koji su važni  da bi  se  
pokrenula  usluga pomoći u kući na području južne Istre, od  sedam  jedinica lokalne 
samouprave, u tu je inicijativu uključeno  njih šest, uključeni su inicijalno Barban, Savičenta, 
Marčana, kasnije su se pridružili Ližnjan, Medulin i Grad Vodnjan. 

 Paralelno ova inicijativa je naišla na odobravanje Istarske županije obzirom  da je 
pomoć u kući jedna usluga koju držimo vrlo vrijednom za starije osobe budući da im 
osigurava  dulji ostanak u njihovim kućama, humanija je  i omogućava im dulje vrijeme 
samostalnost. 

Usluga, da napomenem, obuhvaća i organiziranje prehrane i obavljanje kućanskih 
poslova, isto tako i osobnu higijenu oko korisnika i obavljanje svih drugih pomoći kod 
obavljanja  svih drugih svakodnevnih potreba. 

Kako ste i napomenuli okupljanjem dionika koji su činile jedinice lokalne samouprave, 
Županija i Gradsko društvo Crvenog križa Pula, koja je i prihvatilo jedan takav zahtjev za 
suradnjom, pošlo se inicijalno ispitivanje potreba u matiranje slike terena, obavili su to 
volonteri, koji su za posao bili posebno educirani i dobili smo podatke od gotovo 200 
korisnika ove usluge sa tog područja. 

Ovi podaci pokazali su da su potrebe na određenim područjima i slične i različite. Ima 
određenih odstupanja. Tako na primjer na području Barbanštine je iznimno potrebna usluga 
prijevoza, dok je na području Medulina, na primjer potrebno organizirati klubove za starije, 
nekakvo slobodno vrijeme za starije osobe.   

Ova inicijativa je urodila plodom na način da se planira u zadnjem tromjesečju 
provesti pilot projekt na način da će se pet do šest korisnika sa ovog područja uključiti  
inicijalno u ovaj program, tako će se dobiti najbolja slika da bi se moglo krenuti u punu 
implementaciju, u punu primjenu u 2019. godini.  Vjerujem da će to biti moguće, jer su i 
jedinice lokalne samouprave pokazale takvu spremnost, takva spremnost postoji i u  Županiji 
koja već dulji niz godina ovakve usluge podupire i na području Pazinštine i na području 
Buzeštine i nešto na području Labinštine, tako da vjerujemo da će i Puljština biti pokrivena 
ovom uslugom.  

Ono što bih rekla na temu organiziranja prijevoza, to je načelno moguće,  međutim, tu 
temu uređuju propisi. Ono što nije isto kod prijevoza  osnovnoškolske i običnih linijskih 
prijevoza je to da bi korištenje ovih linija trebalo  biti na ime i prezime. Ne može se ukrcati u 
taj školski autobus bilo tko, nego određena osoba sa određenom iskaznicom, a isto tako je 
potrebno ispitati situaciju sa linijama i  vjerujem  da postoje situacije u kojima su autobusi 
poluprazni, ali isto tako i da su neki autobusi puni. 

Prihvaćamo ovu inicijativu uz to da ćemo na njoj raditi i definitivno vidjeti svaku 
pojedinu liniju i svaku pojedinu situaciju.  

 
GORAN POROPAT, otvorit ću ovdje temu poljoprivrede kao jednu osnovnu i bazičnu 

temu i temu za koju se kao pojedinac i kao Stranka izuzetno zalažemo i smatramo je 
izuzetnom važnom. Proizvodnja zdrave, pogotovo ekološki uzgojene hrane dostupne svim 
građanima, je nešto što ne moramo ispitati važnost te činjenice. Temelj poljoprivrede u 
Hrvatskoj, pa tako i u  Istri su obiteljska poljoprivredna gospodarstva. Jedan od problema koji 
vidimo po tom pitanju je nepostojanje upravno-administrativnih tijela koja će  istinski stajati 
iza OPG-eova, kao i nepostojanje neke vrste krovnog udruženja za zadruge, kooperacije, 
koju bi također trebala poticati država, tako i jedinice lokalne i regionalne samouprave.   

Jedan od problema poljoprivrede o kojem se govorilo i ovdje je problem sa lovcima 
odnosno sa lovačkim zadrugama, a tu se pozivamo na pismo upućeno Županu, a i 
vijećnicima,  prije prethodnih sjednica, a koje potpisuju poljoprivrednici različitih krajeva Istre. 
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U tom pismu posebno se ističe slučaj Lovačkog  društva «Zec» iz Poreča, gdje se po 
nekoliko točaka zahtjeva jednostavno raskid lovno-gospodarske osnove, između ostalog, 
zbog  neisplate štete od divljači, ne osiguranja zaštitnih sredstava te neodgovornog 
raspolaganja lovnim fondom,  a što su sve točke u odgovornosti lovo ovlaštenika što se 
utvrđuje izdavanjem elaborata,  a na temelju kojeg se izdaje dozvola.  

Također podatak koji otvara  i potvrđuje mnoge sumnje u nepravilnosti je to da tvrtka 
koja je izdavala dozvole od 2006. do 2016. godine uopće nije licencirana  pri Ministarstvu za 
izdavanje  istih. 

 
PREDSJEDNIK, gospodine Poropat isteklo vam je već dosta vremena, molim vas da 

postavite pitanje. 
 
GORAN POROPAT, 
Pitanje koje sam postavio na prošloj sjednici, a uz projekt navodnjavanja, koji je 

također vezan uz problematiku poljoprivrede, u slučaju konkretnog projekta navodnjavanja, 
izričito sam traži da mi se kaže tko je korisnik zemljišta na kojem se projekt provodi. Radi se 
o području Červar- Porat-Basarinka, na području Grada Poreča, navedeno je isključivo 
orijentaciono da je to područje Zapadno od Starog Červara, nasadi maslina, područje 
Basarinke  vinogradi , područje Rošina i Gedića, masline i vinogradi, jednogodišnji nasadi. 
Velika većina tih zemljišta korisnik je Agrolaguna, projekt vrijedan 104.000.000,00 kuna, ako 
se ne varam,  državnog odnosno sredstava iz europskih fondova, se ulaže u projekt 
navodnjavanja jedne privatne kompanije, da se ne vraćam na cijelu aferu, koja je još uvijek u 
toku. 

Ovim putem htio bih naglasiti  da je to, između ostalog, očit primjer na koji način 
država, a i lokalna samouprava, izlazi u susret velikim trgovačkim sustavima, koji ovisnim 
čine opet one prve, OPG-eove. 

Za kraj da podsjetim da  na razini Republike Hrvatske, ne znam podatak za Istru, 
volio bih znati,  proizvodimo samo 40 % hrane za potrebe naših građana.. 

 
PREDSJEDNIK, hvala lijepa  vama, potrošili ste 4,5 minute od dvije koje su vam 

moguće. I ja više ovo neću tolerirati. Kada isteknu dvije minute ja ću vas jednostavno 
prekidati. Isto tako molim i one koji odgovaraju, imaju 5 minuta za odgovor.  Da se drže tog 
vremena.. 

Moram konstatirati da  osobno nisam  shvatio pitanje, osim što ste iznijeli neke svoje 
teze. Da li ste postavili neko pitanje ili niste, gospodine Poropat ? Hvala vam lijepa.     

Dajem riječ gospodinu Županu IŽ da odgovori na pitanje. 
 
ŽUPAN IŽ, probat ću biti puno više konkretan od cijenjenog vijećnika. 
Dijelim sa svima vama koji gledate u mene, a ja u vas, dragi vijećnici, upitnik koji 

vidim u zraku da nismo pitanje dobili, ali dobili smo neke rečenice koje imam  potrebu 
komentirati. 

 Činjenica je da u Hrvatskoj vlada uvozni lobi, što, hajmo skratiti vaše izlaganje, 
možemo tako reći,  ponosimo se da  taj lobi u Istri ne podržavamo iz više razloga. Jedan od 
osnovnih razloga, koji se vrlo konkretno može ovdje vidjeti, je  naš Odjel,  kojeg  ne bismo 
trebali imati, nikom ništa, dragom Bogu išta neće biti ako mi nemamo Odjel za poljoprivredu, 
ako nemamo AZRRI, ako nemamo Fond za poljoprivredu i  100 drugih stvari koje radimo 
upravo za male, kako ste vi rekli, OPG-eove. Dakle, ono što mi u Istri radimo, ne danas, ne 
jučer, nego svih ovih preko 20, 25 godina, upravo su dizanje ruralnog područja, malih 
obiteljskih poljoprivrednih gospodarstava, zato i imamo takve rezultate u kvaliteti, ne u 
količini, u poljoprivrednoj infrastrukturi i u svemu onome što radimo. 

Slažem se sa vama, bio hrana, eko hrana, su i naš cilj. Ako imate nešto konkretno 
kako to još možemo unaprijediti kažite, ako imate isto tako neke, kako ste vi rekli, sumnje, ja 
tu nisam ni DORH, ni ne znam kako se više zove, prijavite, idite, objasnite im u koga 
sumnjate, pa neka ljudi koji imaju svoju plaću, to i istraže, a mi do onda, hoćemo nastaviti 
raditi, ne za velike,  jer je i Zakon o navodnjavanju rekao da treba biti preko 70 % parcela u  
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vlasništvu više osoba, a ne jedne velike firme, što se u dijelu odgovora našeg Odjela za 
poljoprivredu i vidi. 

Završiti ću sa lovcima i  pismom koje sam dobio, koje ste spomenuli, iako me tu niste 
ništa pitali. Reći ću da se na moju inicijativu 5.12.2017. godine u Šibeniku  sam to rekao 
premijeru i resornom ministru, da se pokrenula cijela lavina na koji način obeštetiti naše 
poljoprivrednike, obeštetiti vozače od udara divljači. Od onda do danas je  bilo puno 
konkretnih stvari gdje u konačnici i Hrvatski lovački savez i Ministarstvo poljoprivrede i mi, 
kao lokalna i regionalna samouprava, jesmo se dogovorili i kako da formiramo poseban  
Fond da svih njih obeštetimo.  

Da zaključim, pitanja nisam čuo, ali rekao sam od srca, iskreno, bez ikakva 
razmišljanja, ako imate nekakav konkretan prijedlog kako tog malog, vrijednog  našeg 
čovjeka, poljoprivrednika, OPG-eovca pomoći, hajde, recite, molim vas.  

 
PREDSJEDNIK, neću vam dati dopunsko pitanje, jer ste uzurpirali redovno pitanje 

više od duplo. 
Slijedeći na redu je  vijećnik Vili Rosanda. 
 
VILI ROSANDA, u zadnje vrijeme bilo je dosta govora o Privatizaciji primarne 

zdravstvene zaštite. O tome smo, ako se ne varam, u jednom trenutku i debatirali na ovoj 
sjednici u negativnom kontekstu.  

Ono što bi mene zanimalo Župane, ako biste nam mogli pojasniti i reći kakva je u biti 
situacija sa tim  najavljenim izmjenama Zakona o zdravstvenoj zaštiti. 

 
SANDRA ČAKIĆ KUHAR, zahvaljuje  vijećniku Vili Rosandi na postavljenom pitanju.  

Kako ste rekli prije nekog  vremena  raspravljali smo o najavljenoj privatizaciji primarne 
zdravstvene  zaštite koja se trebala dogoditi izmjenama Zakona o zdravstvenoj zaštiti, 
privatizacija je trebala biti potpuna. Ono što je dobra okolnost sada je da je u tijeku javne 
rasprave na ovaj Zakon došlo preko 5.300 primjedbi i da je Zakon u bitnom dijelu modificiran. 
Nismo zadovoljni s mjerom, ali ipak privatizacija u potpunom  smislu neće se dogoditi. Sada 
je predviđeno da 25 % ordinacija primarne zdravstvene zaštite ostane pri Domovima 
zdravlja,  gornji limit je određen za razliku od ranije situacije  kada je bilo rečeno da  to treba 
biti najviše 30 %. Ovakva situacija, kako sam rekla u uvodu , nije dobra, ona će dalje utjecati 
na smanjenje prihoda Istarskih domova zdravlja, a znamo da Istarski domovi zdravlja 
ovakvim prihodima financiraju one dodatne usluge za naše građane, za naše korisnike, kao 
što su usluge za palijativne bolesnike ili za izgradnju stanice za zdravstveni pregled u 
Vodnjanu. 

Kao Županija jasno smo izrazili svoj jednoglasan stav da se ovakve izmjene ne 
prihvaćaju, kao i Savjeta za zdravlje Istarske županije i nas pri  skupini Hrvatske zajednice 
županija, koja je raspravljala ovu temu. Isto  tako smo to jednoglasno rekli i na Izvršnom 
odboru Hrvatske zajednice županija , direktno ministru Kujundžiću. 

Koliko je nesnalaženja u ovoj temi može vam reći samo podatak da je u prvom 
prijedlogu ministar, Ministarstvo, uputilo takav Zakon koji je predviđao i nasljeđivanje 
ordinacija, da bi potom kada  se  javno i očitovao o svemu, ministar u medijima najavljivao 
neću dopustiti nasljeđivanje ordinacija.  To vam sve govori koliko je  njegov o razumijevanje 
problematike primarne zdravstvene zaštite. 

Ono što je nadalje važno, a s čim nismo zadovoljni, je situacija da se zahtjev za 
otvaranje ordinacije dostavlja ministru, Ministarstvu, bez bilo kakve uloge  Istarskih domova 
zdravlja i Županije. 

Stav je i svih stručnih društava, domova zdravlja, kao i nas u Županiji, da ovo je, ne 
decentralizacija, ako se govori u zdravstvu, već upravo njihova suprotnost,  daljnja 
centralizacija i pitanje kamo to dalje vodi.. 

 
SANJA RADOLOVIĆ, ima dva pitanja. 
Prvo pitanje. 
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Naglašava  da je zamjenica Župana upravo spomenula nadležnog ministra zdravstva, 
gospodina Kujundžića, da smo imali prilike pročitati u medijima prilikom njegov  posjeta i 
dolasku na jednom zdravstvenom simpoziju u Istri, da se njegovo mišljenje bitno razlikuje od 
onoga koje nam je Župan prije rekao. Naime, on je izjavio prilikom posjeta Istri da je za cijelu 
situaciju u zdravstvu u Istri i za stanje u Općoj bolnici Pula kriva lokalna politika. Osobno 
smatram da to nije tako iz niza objektivnih razloga, pa bih  imala jedan prijedlog, iako sam 
svjesna da moramo smanjiti tenzije dok se ne izgradi nova bolnica i zato pretpostavljam da 
nije bilo nikakvih reagiranja na tu izjavu. Međutim,  evidentno je da zdravstvo u ovoj državi ne 
vodi Ministarstvo zdravstva i gospodin Kujundžić, nego  vodi HZZO na čelu sa svojim 
ravnateljem,  pa bih predložila da na slijedećoj sjednici Skupštine Istarske županije, kao što 
smo danas odvojili nekakvih dvadesetak minuta za Župana, da isto tako odvojimo  vremena 
za problematiku zdravstva u Istrti na koju ćemo pozvati i predstavnika HZZO-a i na koju 
bismo mogli pozvati predstavnike Ministarstva zdravstva, da ih mi  vijećnici priupitamo 
ministra za što  smatra da je  lokalna politika kriva za zdravstvo u Istri. 

 Drugo pitanje je vezano za Kaštijun. 
 Na traženje jedne jedinice lokalne samouprave dobiveno je mišljenje Uprave za 

sustav javne nabave pod Ministarstvom gospodarstva, da gradovi i općine neće moći ići na 
pregovarački postupak  bez prethodne objave prilikom  pokretanja postupka javne nabave za 
sklapanje direktnog sporazuma sa Kaštijunom, pa me zanima : da li je Županija s time 
upoznata, kako se misli to riješiti, jer bi direktno sklapanje sporazuma sa gradovima  zapravo 
jedinica lokalne samouprave išla u svjesno kršenje zakona o javnoj nabavi. 

 
ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećnici Sanji Radolović na jednom prijedlogu, defakto na 

jednom pitanju. Hvala vam što mislite da lokalna politika nije  kriva za stanje zdravstva u Istri, 
nego upravo obrnuto, da radi na  zaštiti zdravlja da je, zaslužna za puno dobrih stvari koje se 
rade u  istarskom zdravstvu. Kada vam jedno neovisno tijelo  kaže da najviše od svih 
hrvatskih županija i ulažete u zdravstvo, valjda matematika ne laže.  I dalje  mislim  da  
nismo krivi, nego da smo samo zaslužni za milijun stvari koje radimo od Hitne medicinske  
pomoći, programa, pa do gradnje, ali razgovarati ćemo o tome kada bude  ovdje konkretna 
sjednica i argumentima i činjenicama demantirati ministra.   

Što se tiče pisma Ministarstva gospodarstva koje se tiče tumačenja  vezano za 
neposrednu pogodbu između komunalnih poduzeća i Kaštijuna, očito vi znate prvo 
poluvrijeme, a ne znate kako je utakmica završila. Prvo poluvrijeme je bilo takvo da 
Ministarstvo gospodarstva je dalo jedno takvo tumačenje, a onda to isto Ministarstvo 
gospodarstva zajedno sa Ministarstvom zaštite okoliša u petak, prije  1.07. je promijenilo 
mišljenje, jer je uspjelo vidjeti i druge zakone koji se tiču izuzeća  i koji se tiču Zakona o 
gospodarenju  otpadom, koji jasno definira koje su tvrtke izuzete od takvog promišljanja 
Ministarstva gospodarstva. Dakle, očito je da se Ministarstvo gospodarstva zaletjelo, da ne 
kažem nešto drugo.. I dobili smo prije potpisa ugovora objedinjeno mišljenje vezano za 
zaštitu okoliša i Ministarstva gospodarstva na temelju kojeg su naša komunalna društva 
potpisala ugovor, a ja vam to mogu proslijedit, jer imam i jedno i drugo mišljenje na e-mailu i 
na mobitelu.   

 
PREDSJEDNIK, naglašava da  prihvaća inicijativu, ali da bi trebala biti tematska 

sjednica na jesen. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, dopunsko pitanje. 
Zahvaljuje Županu na danim odgovorima i moli da se  vijećnicima  proslijede oba 

mišljenja. 
Što se tiče zdravstva, drago mi je da ste prihvatili inicijativu, ali moram reći još jednu 

informaciju. HZZO-o do dana današnjeg, od 1.03.2018. godine, još uvijek nije odgovorio na 
traženje Opće bolnice Pula što će biti na kraju sa onkološkom mrežom. I dalje oni se 
ponašaju nesuvislo i nije  ih briga za onkološke bolesnike. 

 Osim  onkoloških bolesnika iz Istre, koji će  morati putovati u Rijeku, upravo se 
dešava još jedna totalna nesuvisla stvar,  i šećerni bolesnici, kojima će se utvrđivati 
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hipoglikemija će također morati putovati u Rijeku kako bi mogli koristiti  novi uređaj kojim se 
neće morati šećer mjeriti kroz krv nekoliko puta na dan. 

 
TAMARA BRUSSICH, rimaniamo nel tema della salute, in questo caso della salute 

publica. E evidente che ci sta a cuore  la situazione sia con l'ospedale ma anche  con le altre 
attivita' per le instituzione che si occupano di salute e svolgono nella nostra regione la 
conossenza della partecipazione totale. 

Čitali smo nedavno u novinama i svi smo informirani o problemu koji se pojavio, ne po 
prvi put, tijekom ove godine, bilo je toga i prošle godine i u susjednim zemljama, ali ove 
godine zabrinjavajuće i u Hrvatskoj. Govorimo o ospicama i o ponovnoj pojavi ospica koje su 
se nakon niza godina opet pojavile u Hrvatskoj. 

Imam pitanje za našu Županijsku pročelnicu ili tko je zadužen za odgovor. Kakva je 
situacija sa precijepljenosti u Istarskoj županiji. Naš zavod za javno zdravstvo sigurno 
provodi mjere statističkog praćenja cijepljenja, pa bih molila odgovor ako ga imamo. 

 Ako već govorimo  o zdravstvu, nije pitanje, nego pohvala Istarskim domovima 
zdravlja, koji su tijekom ove pedagoške godine počeli sa pilot projektom i vratili nakon dugog, 
dugog niza godina važnost oralne higijene  u dječje vrtiće, u ovom slučaju u Gradu Puli,  
projekt se zove «Istra bez karijesa». Opet ćemo, zahvaljujući statistikama, koje uopće ne 
govore dobro, ponovno kroz određeno vrijeme imati puno, puno zdraviju populaciju što se 
tiče oralnoga zdravlja. Stali smo s time davnih 90-tih godina i rezultati su poražavajući, tako 
da je aktivnost Istarskih domova zdravlja i u tom smjeru išlo prema poboljšanju javno-
zdravstvenih aktivnosti odnosno zdravlja naših najmlađih. 

 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb 

IŽ, kaže  da se, obzirom da se radilo o pojavi jedne od najzaraznijih bolesti, u proteklom 
periodu dobivali redovite informacije od našeg Zavoda za javno zdravstvo. 

 Ono što mogu reći vezano za pojavu ospica, to su kao pojedinačni slučajevi uvijek 
prisutni na području Republike Hrvatske. Najčešće se one uvoze ili dolaze izvana, a i ove 
godine su se pojavilo u nekim malo većim razmjerima. Na pojavu ospica su osjetljive sve 
osobe koje ih nisu preboljele ili koje nisu potpuno cijepljene, što znači da su cijepljene u dva 
navrata, otprilike u drugoj godini života, pri ulasku u sustav skrbi predškolske i  pri ulazu u 
školski kolektiv.  

Bitno je da je stupanj procijepljenosti visok, to je takozvani kolektivni imunitet, ako je 
velik postotak populacije, računa se za ospice oko 95 %, onda su u toj populaciji zapravo 
zaštićeni svi.  

U Istarskoj županiji bilježimo pojavu da procijepljenost pada u zadnjih 5 godina. Ona 
je 2014. godine bila za prvo cijepljenje oko 92 %, za drugo cijepljenje 96 %, a ove godine 
odnosno 2017. procijepljenost je prve skupine bila 88 %, a ove druge skupine 91 %. Problem 
je veći u drugoj godini života, što je dosta povezano, vjerojatno, sa  antivakcinalnim   
pokretima, koji su globalni u cijelom svijetu. 

Zavod za javno zdravstvo poduzima određene mjere, daje upute svim zdravstvenim 
ustanovama o potrebi cijepljenja i obavezi, daje upute što  činiti u slučaju pojave oboljelog od 
ospica , provjerava cjepni status, provodi edukacije i razgovore sa roditeljima koji odbijaju 
cijepljenje. Međutim, Zavod za javno zdravstvo ne može učiniti ništa da bi bilo cijepljenje. U 
tom slučaju stupaju u akciju odnosno cjepitelji prijavljuju roditelje, razgovaraju s njima, 
prijavljuju zapravo Sanitarnoj inspekciji, onda nastupaju inspekcijske službe i prijavljuju sucu 
za prekršaje takve slučajeve. Takvih slučajeva imamo, ali ne znam što se s njima zbiva, 
vjerojatno, plaćaju kazne i ostaju ne cijepljeni.   

 
JOSIP ANTON RUPNIK,  imao bih, prvo, jedno pitanje vezano za ono što smo 

posljednjih mjesec i pol dana donijeli neke odluke u pogledu prihvaćanja razvojnih programa 
Istarske županije, gdje smo u tom programu naglasili da na temu turizma treba voditi brigu i 
da treba ograničiti apartmanizaciju, jer će ona  u budućnosti donijeti više štete nego koristi. 
Vidimo što se na terenu dešava, pa bih želio dobiti informaciju što će se  u Županiji napraviti 
da se ta vizija silne  apartmanizacije obuzda. Dao bih čak prijedlog, da se  umjesto  silnih 
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apartmana gradimo mini hotele,  od kojih će Županija, općine i gradovi imati koristi, a od 
apartmana od kojih su stranci vlasnici nemamo baš nikakve koristi. 

Drugo,  tražim da se neki mediji nama očituju zašto nas bojkotiraju, čitav niz godina 
bojkotira  rad naše Stranke i naše Udruge, a posljednjih godinu dana to smo doživjeli od 
«Glasa Istre» i to pogotovo... 

 
PREDSJEDNIK, gospodine Rupnik, na dnevnom redu su pitanja vijećnika, koja  se 

upućuju Županu i suradnicima, a ne stranačka tribina. Molim vas da ovo drugo pitanje 
zaboravite. Ovo nije pitanje za Županijsku skupštinu. 

Molim vijećnike  da zanemare ovo drugo pitanje, jer se ne odnosi na našu nadležnost 
i komentare koji su dani. 

Na prvo pitanje će odgovoriti gospodin Župan. 
 
ŽUPAN IŽ,  zahvaljuje gospodinu Rupniku na konstataciji i pitanju koje se tiče 

problematike turizma odnosno privatnog smještaja. Ako baratamo brojkama reći ću vam da 
smo u Istri u zadnjih 10 godina dobili oko 100.000 novih postelja u privatnom smještaju. 
Samo ove godine, do sada je brojka na 13.500 postelja, što znači da će ove godine biti i više 
od 10.000 kreveta godišnje. To su brojke i dobro ste vi rekli što dalje raditi. 

Prije svega ono što piše u našem Master planu razvoja istarskog turizma, a to je 
fokusiranje na  kvalitetu. U tim brojkama koje sam prije rekao nema još jednog drugog 
izazova koji se tiče bespravne gradnje, koji se tiče nelegalne gradnje. Samo u ovom drugom 
naletu legalizacije, pustimo prvi nalet koji je bio ogroman, samo u drugom smo dobili oko 
3000 novih zahtjeva za legalizaciju  bespravno izgrađenih objekata. Bolje da vam svoj 
komentar ne dam na taj Zakon, jer vjerujte  mi nije ni malo pozitivan komentar na Zakon o 
legalizaciji bespravno izgrađenih građevina, nego ću vam reći što mi možemo činiti da, prije 
svega, diferenciramo kvalitetan obiteljski smještaj od onog drugog. Poticati kvalitetu, poticati  
diverzifikaciju i ulagati upravo to što radimo kroz turističku zajednicu, kroz naš Odjel u dizanje 
kvalitete, jer je činjenica da će neki obiteljski smještaj biti pun u šestom, sedmom, devetom ili 
osmom mjesecu, a neki neće.  

Ono što ćemo dalje raditi, tražit ćemo i mijenjanje Pravilnika o kategorizaciji s obzirom 
da puno tih postelja koje sam rekao kategoriziraju se .u smislu iznajmljivanja, a to od onih 
nekretnina koje su na tržištu, koje se prodaju i koje se ne mogu prodati i onda one preko ljeta 
postanu apartmani za iznajmljivanje. Sve to postojeći Pravilnik dopušta i zato mi radimo 
upravo ovo što ste i vi  rekli, a što je lijepo napisano u Master planu, potičemo maksimalno, 
rekao sam, kvalitetu, mini hotele. U petak sam imao čast biti na otvaranju malog obiteljskog 
kampa sa 5 zvjezdica. Potičemo daljnje dizanje kvalitete kroz različite aktivnosti, akcije, ali i 
konkretne subvencije privatnog smještaja. Želimo privatni smještaj, ne bilo kakav, i tu ćemo 
se potruditi da i  Ministarstvo puše u isti rog,  jer inače znalo bi to biti vrlo rizično, prije svega, 
za naše ljude koji ovdje godinama iznajmljuju  svoje objekte i od njih imaju dodatan izvor 
prihoda ili pak žive od njega.     

 
DAMIR  GRÜNBAUM, ističe: tko zna po koji put opet predstavničko tijelo ne 

raspravlja o važnim životnim problemima koji muče građane Istre. Istra doživljava privrednu i 
političku krizu. Sve važne odluke donose troje ljudi, a te odluke definitivno nisu u korist 
običnih ljudi već pogoduju velikim tvrtkama i privilegiranim pojedincima i interesnim 
skupinama. Događaju se poskupljenja  na koja sam upozorio još krajem prošle godine. 
Gospodine Župane još ste  2016. godine u Glasu Istre izjavili da nećete dozvoliti da se  
cijena zbrinjavanja otpada lomi preko leđa Istrana. Niste ispunili obećanje, čak ste dopustili 
da cijena zbrinjavanja otpada za jedinice lokalne samouprave bude gotovo dva puta veća u 
Kaštijunu nego u Marinšćini. Obećali ste nam otvaranje Kaštijuna još u  siječnju i još ga niste 
otvorili i sve je obavijeno nekim velom tajne i jako netransparentno. Uljaniku ste dali podršku 
nesposobnoj upravi i niste reagirali kada je Uljanik preuzela Offshore tvrtka s jednim 
zaposlenikom i navodno ta tvrtka je mjera Istrijana za brodogradnju. Što se događalo sa 
Uljanikom, ništa se nije promijenilo. Govori se o nekom planu restrukturiranja već od kada ja 
znam, šest, sedam, osam  mjeseci, taj plan ažuriranja po potrebi ili je gotov ili je u dorati ili će 
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se prezentirati i sada se opet radi. Dopustili ste produženje koncesije, zapravo  niste reagirali 
na produženje koncesije Ugovora sa Binom Istrom, dopustili ste to produženje koncesije, 
zaboravili ste  da ste obećali da ćete sve učiniti da građanima Istre omogućite besplatnu 
tunelarinu, zaboravljajući na vijadukte preko Lima i preko Mirne. 

 Dogovarate i  amputirate prodaju najljepših dijelova Istre bez podrške javnosti, 
neodgovorno zapošljavate pogodne  koji su i kažnjeno gonjeni i to vam ne smeta. Ne smeta 
vam ni mobing  Živog zida nad vijećnicom Živog zida u Rovinju i tu ništa niste učinili iako 
sam na to upozorio zadnji puta. 

 
PREDSJEDNIK, gospodine Grunbaum isteklo vam je vrijeme već davno. Molim vas 

postavite  pitanje. Jer, 2 minute i 23 sekunde upravo.  
 
DAMIR GRÜNBAUM, tražim za dobrobit svih građana vašu neopozivu ostavku. (Čuje 

se smijeh i ohoho, ohoho...).Vi se smijete. Kada bih imao više vremena dao bih još više 
razloga za takvu  vašu ostavku. 

 Da li ćete to učiniti ? 
 
PREDSJEDNIK, mogu vam ja reći, ne! (Smijeh). 
Gospodine Župane izvolite, imate riječ. 
 
ŽUPAN IŽ, uozbiljimo se. Ovo je jedna ozbiljna institucija, ovo je Županijska 

skupština, iako vi to očito ne shvaćate da je to ozbiljno i sve što vi govorite ne znači da 
govorite istinu i meni je to krivo, ali neka bude vama na savjesti, ono što ću ja reći, bez obzira 
na to što vi shvaćate da je to jedna pozornica, predstava, politička pozornica, imate pravo 
koristiti vrijeme za što želite, možete reći, vjerojatno, da je ovaj Župan isto tako kriv, jer 
danas nije 32 stupnjeva nego samo 27 u zraku i u redu je, nisam reagirao zato jer je samo 
27 stupnjeva u zraku, to je sve ono što vi kažete činjenica, rekao  sam da ne znači da je 
istina, ali bez obzira na vašu zabavu koju pokušavate raditi prema meni i na vaš zahtjev, ja 
ću zajedno sa svojim ljudima nastaviti raditi da Istra raste, da se Istra razvija, da bude Istra 
ekološki osviještena, da bude Istra najbolja županija u Hrvatskoj, što neovisne institucije 
itekako priznaju. Vi i vaša Stranka imate pravo na svoje mišljenje, imate pravo na svjetla 
pozornice, ne brinite, nećemo vas nositi van, ni nećete doživjeti od nas nešto neugodno, ali 
molim vas da  i vi budete korektni i da barem za početak pričate istinu, pričate da smo dali 
podršku Uljaniku, jer dali smo i  dati ćemo, ne pojedincima, dali smo obećanje da ćemo  
nastaviti razvijati svaki dio Istre. Svi ostali vijećnici  vidim da vide što radimo u ovoj 
Županijskoj skupštini, pa se nadam ćete i vi progledati. 

 
DAMIR GRÜNBAUM, dopunsko pitanje, očito da vi ne gledate zadnje statistike, a još 

je jedno pitanje tu što ste radili u Japanu, Kini, trošili naš novac, a da niste obavijestili ovo 
predstavničko tijelo o tome zbilja što ste radili tamo, da ne govorim o velikim projektima, 
aglomeracijama i svemu, o kapacitetima, koji nikada  neće dozvoliti građanima Istre, neće 
nikada dozvoliti da to plaćaju iz svojih  džepova, jer će biti prevelike cijene održavanja i njih 
zaštiti.   

 
PREDSJEDNIK, nema dopunskog odgovora. 
Ja bih samo molio vijećnike, sve je u redu, može se i ovako razgovarati, međutim, 

kada govorimo onda se barem koristimo istinom. Gospodin Grünbaum je izrekao nekoliko 
jako teških neistina od toga da Istrom upravljaju  troje ljudi, nije rekao koji, valjda on zna koji, 
da je šteta napravljena što smo se složili sa produljenjem koncesije i daljnjom gradnjom 
Ipsilona, što se nadam da ćete se svi složiti sa mnom da je velika neistina, jer nije 
napravljena šteta, nego velika korist Istri, da je Uljanik preuzet od neke Offshore kompanije., 
koliko ja znam Uljanik još nije od nikog preuzet, tek se razgovara o tome što će biti, itd., itd.   

I ja bih stvarno molio ako želite postaviti neke teze i neke zahtjeve, koristite se 
argumentacijom  koja je istinita, nemojte govoriti stvari koje nisu točne. Samo to vas molim. 
Ne mogu vas u tome zaustaviti, jasno, ali mislim da nije u redu ni prema ostalim kolegama i 
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kolegicama , pa niti prema javnosti, da se ovdje u nekakvoj političkoj argumentaciji služimo 
neistinama. 

Župan je bio i u Kini i Japanu, pisalo je i u novinama, davani su izvještaji itd. Ako  vi 
mislite da svaki put ako ide negdje da mora reći na  ovoj Skupštini, dati izvještaj, on će ga 
dati kada vi za to postavite pitanje, ali je to bilo sve javno, transparentno, objavljeno je 
nekoliko priloga o tome, jasno se zna o čemu se radi. Neki dan je bila Kineska delegacija 
ovdje, posjetila naše gospodarstvenike. Prema tome ja tu ne znam da li je netko drugi, nisam 
vidio ništa, ni tajno, ni da je  bilo tko što skrivao, gospodine Grunbaum. Ne prodaje Župan 
okolo. Župan služi da razvija ovu regiju i da bude most i da povezuje gospodarstvo. Ako vi 
mislite da Župan treba biti trgovački putnik i nešto prodavati, a ja s ovim završavam raspravu 
s vama, jer nisam ni htio ući u raspravu s vama, nego sam htio pojasniti da se radi o javnosti 
o tome o čemu se radi, da ne ostane viseći u zraku. 

Hvala lijepa. S ovim smo ispunili vrijeme za vijećnička pitanja. 
Ostali su za slijedeću sjednicu vijećnici : Robert Velenik, Zvonko Liović, Mirjana Galo i 

Marino Baldini, koji će biti prvi za postavljanje  pitanja na slijedećoj sjednici. 
 

 AD - 3. 
a. Odluka o stavljanju mandata vijećnika Skupštine Istarske županije 
     u mirovanje 
 
Kao što sam ranije rekao nemamo prijedlog za novog vijećnika i dok ga ne dobijemo 

ne možemo izabrati novog, ali stavljamo po zahtjevu gospodina Ladislava Turčinovića 
mandat u mirovanje.. 

Pozivam gospođu Eleonoru Kotigu  Vas, predsjednicu Verifikacijske komisije da 
podnese Izvješće. 

 
ELEONORA KOTIGA VAS, podnosi 

 
 

IZVJEŠĆE MANDATNO-VERIFIKACIJSKE KOMISIJE 
sa 5. sjednice Mandatno-verifikacijske komisije Skupštine Istarske županije, 

održane 9. srpnja 2018. godine 
 
Temeljem članka 23. Poslovnika Županijske skupštine Istarske županije ("Službene 

novine Istarske županije", broj 14/09 i 4/13), Mandatno - verifikacijska komisija, na sjednici 
održanoj dana 9. srpnja 2018. godine: 

 
utvrdila je sljedeće činjenice: 

 
Vijećnik Ladislav Turčinović podnio je 26. lipnja 2018. godine Izjavu kojom stavlja u 
mirovanje mandat člana Skupštine Istarske županije.  
 
Slijedom navedenog, Mandatno-verifikacijska komisija utvrđuje sljedeći akt: 
 

ODLUKU 
o stavljanju mandata članova Skupštine Istarske županije u mirovanje 

 
Članak 1. 

Ovom Odlukom utvrđuje se da vijećniku LADISLAVU TURČINOVIĆU miruje mandat u 
Skupštini Istarske županije. 

Članak 2. 
Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim novinama 

Istarske županije". 
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Kako do današnjeg dana nismo zaprimili Odluku MOST-a NL o zamjeni člana Skupštine 
Istarske županije, verifikaciju novog mandata člana MOST-a NL imat ćemo na jednoj od 
sljedećih sjednica. 

 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje  ELEONORI KOTIGA VAS, na podnesenom Izvješću . 
U ime Skupštine IŽ želi LADISLAVU TURČINOVIĆU sve najbolje za njegovo zdravlje. 
Daje prijedlog Odluke na glasanje, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština  jednoglasno 
donijela pod 

AD - 3. a. 
 O D L U K U 

 o stavljanju mandata vijećnika Skupštine Istarske županije u mirovanje 
 (Ladislav Turčinović) 
 

AD 4. Prijedlog Deklaracije o ravnopravnosti i osudi svih oblika 
          diskriminacije 

 
Na inicijativu Kluba vijećnika SDP-HSU-SDSS-a i kasnije  se toj inicijativi priključio 

Klub vijećnika IDS-HNS-ISU-HSLS i Zeleni. Ta dva Kluba vijećnika su zajednički donijela 
prijedlog Deklaracije o ravnopravnosti i osudi svih oblika diskriminacije, ponukani recentnim 
događajima koji su se dešavali u Republici Hrvatskoj, manje u Istri, više u drugim krajevima, 
ali smatrajući da prema nekakvim pojavama s kojima se apsolutno ne slažemo i koje 
umanjuju dosege koje smo postigli u ovoj zemlji u demokratskoj razini u zaštiti svih 
građanskih, ljudskih prava i prava svih manjina od nacionalnih do drugih, da  jednostavno 
oko toga treba donijeti jedan, neću reći politički, nego jedan civilizacijski, građanski, ljudski 
stav s ovog najvećeg predstavničkog tijela Istarske županije, naše Skupštine. 

Takva zajednička Deklaracija je upućena našim nadležnim odborima, Odboru za 
ljudska prava, Odboru za prava etničkih i nacionalnih skupina, Komisiji za pitanja i zaštitu 
prava autohtone Talijanske nacionalne zajednice i Odboru za pitanja antifašističkih boraca 
NOR-a i branitelja Domovinskog rata, koji su imali zajedničku sjednicu i koji su svi 
jednoglasno ovakvu Deklaraciju i potvrdili. 

Danas smo prije ove sjednice održali  sastanak klubova, međustranački sastanak svih 
klubova vijećnika i predstavnika stranaka u ovoj Skupštini, gdje je također od strane svih 
predstavnika klubova vijećnika, podržana ova Deklaracija i gdje smo zajednički prihvatili da 
se u točki 5. na prijedlog predstavnika Kluba vijećnika HDZ-ea, gospodina Dubravka 
Markovića, u zadnjoj rečenici nakon riječi : 
«Diskriminatorni i ksenofobni simboli i poruke bili su i ostali važni alati za širenje poruka  
rasističkih i ksenofobnih režima, stoga Skupština Istarske županije najoštrije osuđuje svaki 
pokušaj isticanja svih vrsta i oblika sadržaja kojima je svrha propagiranje fašističkih, 
nacističkih, ustaških» dodaju riječi « i svih totalitarnih ideologija i režima.». 

 Mislim da je ovo dobar prijedlog koji obuhvaća sve moguće načine narušavanja i 
diskriminacije.  

Na pitanje PREDSJEDNIKA da li vijećnici želite da se Deklaracija, koju su dobili 
pročita, suglasili su se da nema potrebe da se kompletna pročita.. 

Deklaracija je usklađena među predstavnicima svih klubova vijećnika, svih stranaka i 
među nadležnim. 

 Zahvaljuje na postignutom konsenzusu. 
Za raspravu su se javljaju : u ime Kluba vijećnika SDP-a Sanja  Radolović, u  ime 

Kluba vijećnika IDS Vili Rosanda,  u ime Živog zida Damir Grunbaum. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, kaže da je izrazito ponosna  na sastanak  na međustranačkom 

kolegiju  zato što su zaključci samog sastanka i  sam prijedlog  potpuno jasni da Istra danas 
ne pati od svjetonazorskih problema kao ostatak Hrvatske. Jasno je da su nam bitne 
nekakve druge stvari poput obrazovanja, zdravstva, gospodarstva. Stvarno mogu reći da u 
posljednje vrijeme, iako  smo i u ovoj Skupštini 2013. godine donijeli Deklaraciju o osudi svih 
oblika diskriminacije, zbog zadnjih  društveno-političkih problema poput prikupljanja potpisa i 
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zloupotrebe raznih referenduma u ime obitelji i Hoda za život, jednostavno bilo potrebno da 
se danas ovdje pred nama  svima nađe takav jedan dokument u vidu ove Deklaracije . 

 U potpunosti se slažem sa onim što smo jutros raspravljali, da se danas nalazimo u 
situaciji  da se institut referenduma počeo zloupotrebljavat, primarno zato što se misli da se 
ne donosi ocjena ustavnosti same problematike  referenduma, a po  mom nekakvom 
osobnom mišljenju, ono što mi u našem klubu vijećnika razgovarali je da će u Hrvatskoj biti 
tako, dok se sama institucija Ustavnog suda  bitno ne izmjeni, jer i sami znate da danas u 
Ustavnom sudu jednostavno sjede političari  koji  netom dan prije  ulaska u Ustavni sud se 
dižu iz svojih političkih stranaka i oni tamo već dolaze kao nekakve formirane osobe sa 
formiranim svjetonazorom i to je nešto što zaista u Hrvatskoj moramo promijeniti po uzoru na 
druge  Europske zemlje.  

 
VILI ROSANDA,  izražava zadovoljstvo što su se svi Klubovi vijećnika pozitivno 

izjasnili da ćemo podržati jednu ovakvu Deklaraciju sa kojom sam uvjeren da šaljemo jednu 
jasnu poruku kakvu Istru i kakvu Hrvatsku želimo. Šaljemo jednu jasnu poruku da osuđujemo 
svaki oblik diskriminacije i da za nas nema građana drugog reda, da se protivimo svim 
inicijativama koje  udaraju na prava, evo, danas Mađara, Talijana, Albanaca, Srba, jučer 
žena i seksualnih manjina, sutra nekog trećeg.  

Organizatorima ovakvih inicijativa samo bih htio poručiti da ako već ne žele slušati 
nas, ako ne žele slušati Istarsku županiju,  Istarsku skupštinu, neka poslušaju  tisuće mladih 
koji su već  napustili Hrvatsku, tisuće mladih koji planiraju tek napustiti Hrvatsku, a za razloge 
napuštanja, između ostalog, na jako visokom mjestu navode i jedno negativno, 
neproduktivno, bezidejno ozračje, kako je u velikoj mjeri upravo ovakve inicijative i stvaraju.  

Izglasavanjem Deklaracije o ravnopravnosti i svih oblika  diskriminacije još jedanput 
Skupština Istarske županije šalje poruku da želi nastaviti razvijati jednu modernu Hrvatsku, 
jednu naprednu Hrvatsku, jednu multikulturalnu Hrvatsku,  visoke razine suživota među svim 
građanima.  

 
DAMIR GRÜNBAUM, misli da je ova Deklaracija već duboko usađena  u tkivo Istre i 

da  potvrđuje  da je to jedan veliki uspjeh, ali badava  nam ako se ne primjenjuje. 
Volio dire ancora due, tre cose. Io sono nato a Umago, piu' di un mezo secolo fa'. 

Alora convivo con gl'Italiani tanto tempo e questa convivenza e quasi perfeta con riciprico 
rispeto. Ma quello inportante che voglio dire e quello che io mai consideravo gl'Italiani 
dell'Istria minoranza, gli consideravo gl'Italiani veri, questi Italiani veri Istriani. I miee sono 
arivati qua doppo quel tragico grande esodo e sono accetati molto bene posso dire che 
durante tutti questi anni o seguito Lunione ed ho seguito la Comunitta' con grande 
sodisfazione il sviluppo la Comunita degl'Italiani dell'Istria. Grazie 

 
PREDSJEDNIK. daje riječ dr.sc. Dubravku  Markoviću, u me kluba vijećnika HZ-ea. 
 
Dr sc. DUBRAVKO. MARKOVIĆ, kaže da ima i u Hrvatskoj  tolerantnih sredina, 

Varaždin, Čakovec, Šibenik. Nemojmo se dijelit sa ostatkom Hrvatske. Neupitno je da smo 
mi najzapadniji, da smo u mnogim stvarima napredniji, ali nismo baš u svemu.  Nemojmo 
vrijeđati naše sugrađane, recimo, u Šibeniku. 

 
PREDSJEDNIK, mislim da nije ni bila  ideja da se nekoga povrijedi.  Pjesničko 

izražavanje. 
Za pojedinačnu raspravu se javlja vijećnik Goran Poropat. 
 
GORAN POROPAT, u svoje ime i Stranke Živog zida predlaže  da se u  Deklaraciju 

ugradi i dio rečenica koja bi također naglasila da se svi stanovnici Istre  štite od ugrožavanja 
ljudskih prava od strane korporacijskih i stranačkih interesa.     
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DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, naglašava da se slaže s Deklaracijom i da još 
jedanput apelira na svih  nas, Župana i suradnike da ne budemo diskriminirajući kada se 
bude govorilo o ekološkoj renti.   

 
SANDRO JURMAN, naglašava da je HSLS još 1998. godine  prva Stranka u 

Republici Hrvatskoj koja je donio Deklaraciju o osudi i idejnom i političkom odmaku od svih 
totalitarizama  20. stoljeća koji opterećuju duboko i naše društvo. 

Želim istaknuti činjenica da u potpunosti podržava svaku riječ u   Deklaraciji, da je to i 
njegov osobni politički svjetonazor i njegovo životno opredjeljenje, ali činjenica je da smo 
danas  u našem društvu suočeni sa jednom velikom razinom netolerancije, koja prevladava, 
ne samo u ovom dijelu u kojem želimo na neki način ovom Deklaracijom ukazati, nego uopće 
u jednom javnom diskursu i u velikom dijelu i u političkom diskursu. Tako da ja smatram da i 
mi svi pojedinačno moramo voditi računa  o načinu na koji se kao javne osobe izražavamo, 
na koji sudjelujemo u našem političkim raspravama i u svim  javnim raspravama, jer je 
činjenica da je danas vrlo lako doživljavati etikete zbog čega se vrlo često suzdržavamo od 
bilo kakvih komentara i po društvenim mrežama itd., itd., dakle, svi mi  odmah za drukčije 
mišljenje, etiketiramo protivnika da li četnikom, Orjunašom, jugonostalgićarom, da li ustašom, 
kleriko fašistom ili itd.,  a ja smatram da je važno upozoriti na riječi koje je davno rekao  moj 
jedini politički uzor, pokojni Vlado Gotovac, koji je rekao da sve što Hrvatska  treba postati 
trebamo postati prije svega mi. Mi smo ti koji činimo ovo društvo i  velika je odgovornost 
svakako na svima nama i držim da je dobro ovakvom Deklaracijom skrenuti pozornost na 
određene stvari, ali svakako i u našem javnom i političkom djelovanju da se moramo držati 
postulata ove Deklaracije.. 

 
ZDENKO PLIŠKO, ističe da kao i prethodne kolege podržava Deklaraciju, ali 

naglašava da imamo  jednu opću pojavu zanemarivanja i zlostavljanja umirovljenika u 
ustanovama u kojima bivaju smješteni oni koji mogu brinuti sami o sebi. Ističe da ovo nije 
njegovo paušalno razmišljanje, nego da su ova  istraživanja  provela jedna institucija, kao što 
je  Udruga socijalnih radnika Hrvatske i da imamo takvu pojavu, da li zbog teškoća smještaja 
umirovljenika  u ustanovama institucionalno, javljaju se u jedinicama lokalne samouprave, pa 
ih podržavamo, recimo, u  oblicima različitih pogodnosti, takozvani obiteljski domove i drugi 
oblici smještaja u njima, gotovo nema nikakvog nadzora. Popeljaš ga tamo, da ne kažem da 
čak je kao  u pržun, ne moreš ga doći njanke viditi ako ti netko ne odobri. Takva je situacija, 
a da ne govorimo o onim drugime što se sve  plaća i ne dobivaš tu uslugu. Nadzora nema 
doslovce nikakvog, jedino ako eventualno netko prijavi. Prema provedenim ispitivanjima 
imamo takvu situaciju da otprilike na 40-tak slučajeva zlostavljanja ili zanemarivanja  jedan 
se prijavi.   

 
VILI ROSANDA, vezano za prijedlog vijećnika Gorana Poropata kaže: ukoliko ste  

zainteresirani,  smatrate da to treba i  budete u budućnosti htjeli donijeti neki vid dokumenta 
koji ide u smjeru zaštite , kako ste rekli, građana od elitizma, pogrešnih političkih odluka i 
čega ste već nabrojali, ako donesete jedan suvisli dokument koji ide u tom smjeru, podržat 
ćemo ga i uključiti se u  predlaganje. 

 
PREDSJEDNIK, Vili mi je uzeo riječ, ja bih to malo drukčije rekao, ali smisao je isti. 
Riječ ima Irena Peruko. 
 
IRENA PERUŠKO,  ne mogu ne komentirati ovu Deklaraciju na jedan osoban način 

kako sam je doživjela, zapravo kada sam dobila tu temu na naš e-mail. Nikada se nije više 
pričalo o netoleranciji kao u ovim vremenima da se istovremeno isticalo upravo to, za obitelj, 
za borbu protiv ovoga, za borbu protiv onoga. Sve ono što se naglašava zapravo u principu 
se dešava. Slijedom toga inicijativa kao Deklaracija u ovom smislu dobro je došla, međutim, 
ono što me ustvari zapravo i žalosti što  deklariramo po ne znam koji put ono što mi živimo 
ovdje u Istri. Ja sam konkretno dijete miješanog braka, majka mi je Vojvođanka, otac Istrijan, 
u životu nisam imala problem s time, niti u ovom  društvu u kojem živim, niti u ovoj Istri, koja 
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je izuzetno tolerantna po svim svjetonazorskim načelima, odgojena sam liberalno, odgojena 
sam za slobodu izbora svakog čovjeka i trebamo izuzetno poštovati čovjeka a ne stavljati 
etikete.   

Vezano na ono što je gospodin Dubravko Marković rekao, da, ima drugih tolerantnih 
sredina u Republici Hrvatskoj, slažem se, zašto ne žive tako poput Istre, neka se deklariraju 
tako, neka govore jasno, jer ako ova Istra nakon 20 godina govori na ovakav način i još ističe 
u dokumentima to bi bilo dobro da i Republika Hrvatska na isti način učini.  

 
MARINO BALDINI, kaže: Kako nisam došao na red za vijećnička pitanja, obzirom na 

važnost ove teme, mislim da treba pohvaliti one koji su predložili da se pripremi ova 
Deklaracija. To je nešto bitno. Ne zato što ne postoje i drugi problemi i oblici tolerancije. To 
što se donosi ovakva Deklaracija  ne znači da treba smanjivati prava žena ili da će stariji 
imati manja prava, nego će se dalje raditi prema tome, sasvim sigurno i prema onome što 
trebaju najmlađi, prema onome što trebaju manjine i prema onome što je potrebno za jednu 
poštenu, demokratsku jednakost u društvu. Zao je vrlo važno da je ta Deklaracija 
predložena, ali ona nije samo predložena, nego se na njoj radilo, ova Skupština je na njoj 
radila, i ova je Skupština na njoj postigla konsenzus i prihvatila i drugačije načine 
razmišljanja i razgovarala na jedan način kako razmišlja možda jedna liberalna većina i lijevi 
centar i desni centar, a to je znak demokracije. Deklaracija je sama po sebi kada netko ima 
ne znam koliko ruku pa donese štogod hoće. Puno je bitnije da postoji taj diskurs. Zato sam  
optimist, duboko podržavam, pohvaljujem one koji su predložili i sve one koji su sudjelovali u 
donošenju ovog dokumenta. Dakle, na razni način, i one koji predstavljaju Skupštinu i 
vijećnike i sve ostale, a s druge strane taj temelj će nam omogućiti da razvijamo sve one 
druge potrebne temelje za rast tolerancije, koji imamo svugdje, ima ga u cijelom svijetu, 
negdje više, negdje manje, tako i u Hrvatskoj. Možda kod nas malo više, negdje drugdje 
manje, ali ne smijemo nikoga omalovažavati, ni slučajno. Ja sam čuo razgovore, kao oni 
tamo lijevi centar, onaj desni centar, ovaj liberalni, IDS, to ništa ne vrijedi. Tko to kaže, pa ne 
možemo da nam nitko ne vrijedi, da vrijedim samo ja, pa valjda vrijede i druge političke 
opcije, svaka ima neku vrijednost, tako i ljudi, ali tako i životinje.  Dakle, sve do prirode, netko 
je govorio o prirodi, čuvanju prirode. To je sve bitno i vezano temeljito uz demokraciju. A ovo 
je jedan temelj. 

Još jednom čestitke svima koji su na tome radili. 
(Aplauz). 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje na raspravama, kao i Klubu Živog zida na novoj inicijativi i 

moli ako žele da pripreme nekakav tekst, podlogu,  da se može zajednički pripremiti nekakav 
dokument, koji će se odnositi da li na diskriminaciju ili nešto drugo. U svakom slučaju 
tematika je vrlo interesantna i apsolutno prihvaća danu  inicijativu. 

Zaključuje raspravu i daje na glasanje  Deklaraciju o ravnopravnosti i osudi svih 
oblika diskriminacije sa izmjenom koja je prihvaćena  na zajedničkoj sjednici svih Klubova 
vijećnika koju je predložio Klub vijećnika HDZ-ea. 

Nakon glasanja utvrđuje da je Skupština  jednoglasno, donijela 
 
   D E K L A C I J U  
 
o ravnopravnosti i osudi svih oblika diskriminacije 
 

Polazeći od činjenica da je: 
Svaki građanin Republike Hrvatske jednak pred zakonom i da ima jednako pravo na zaštitu 
od svakog oblika diskriminacije i svakog poticanja na diskriminaciju; 
 
Istarska županija regija koja trajno promiče duh tolerancije među ljudima bez obzira na 
njihovo opredjeljenje i u kojoj svaki građanin uživa puno pravo izražavanja, poštovanja, 
osiguranja i razvoja društvene i osobne slobode i samosvijesti; 
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Istarska županija regija koja od početka svog postojanja aktivno djeluje na unapređivanju i 
poštivanju ljudskih prava s posebnim naglaskom na prava pripadnika svih nacionalnih 
manjina i svakog građanina, pojedinca ponaosob; 
 
Istarska županija regija koja u potpunosti podržava Deklaraciju o antifašizmu usvojenu u 
Hrvatskom saboru, 13. travnja 2005. godine; 
 
Istarska županija regija koja je općepoznata po predanosti očuvanju antifašističkih vrijednosti 
te suvremenih demokratskih postignuća i koja stalno naglašava potrebu trajnog promicanja i 
zaštite antifašističkih vrijednosti te antifašizma u cjelini; 
 
Istarska županija regija koja posebno ističe značaj Dana pobjede nad fašizmom kao Dana 
Europe, imajući u vidu duboku povezanost temelja Europske unije sa antifašizmom i želju za 
promicanjem demokracije, slobode, tolerancije i solidarnosti te istovremenu potrebu za 
suzbijanjem svih oblika ekstremizma i totalitarizma; 
 
Skupštini Istarske županije, kao najvišem regionalnom predstavničkom tijelu građana Istre, 
primarna zadaća čuvanje i jačanje ravnopravnosti svih građana i borba protiv svih oblika 
diskriminacije i ksenofobije; 
 
Skupština Istarske županije temeljem čl. 43. i 84. Statuta Istarske županije („Službene novine 
Istarske županije“, 10/09, 4/13, 16/16, 1/17, 2/17 i  2/18) na sjednici održanoj dana 09. srpnja 
2018. godine, donosi slijedeću 

 
DEKLARACIJU  

O RAVNOPRAVNOSTI I OSUDI SVIH OBLIKA DISKRIMINACIJE 
 

I. 
Skupština Istarske županije ponosno ističe privrženost antifašističkim vrijednostima, teži 
očuvanju i daljnjem razvoju dosegnutih građanskih prava i demokratskih standarda, 
pogotovo višeetničnosti, višekulturalnosti i višejezičnosti, te naglašava potrebu stalne zaštite 
dostojanstva svakog građanina. 

 
II. 

Skupština Istarske županije osuđuje i izričito se protivi svakom obliku ponašanja društvenih 
grupacija i pojedinaca kojima je cilj diskriminacija manjinskih skupina i negiranje najviših 
vrijednosti ustavnog poretka Republike Hrvatske poput, slobode, jednakosti, nacionalne, 
vjerske, rasne ravnopravnosti svakog čovjeka kao i negiranje drugih odredaba različitih 
zakona i potvrđenih međunarodnih konvencija koje se odnose na zaštitu ljudskih prava i 
prava nacionalnih manjina. 
Skupštini Istarske županije apsolutno je neprihvatljivo pokretanje bilo kakvih inicijativa kojima 
je cilj diskriminirati ili dovesti u nepovoljan i podređen položaj određene manjinske skupine. 
Za Skupštinu Istarske županije nema građana drugog reda. 

III. 
Skupština Istarske županije smatra da je zakonodavni okvir vezan uz provođenje 
referenduma nedorečen te ostavlja veliki prostor za zloupotrebu. Skupština Istarske županije 
smatra da je zloupotreba instituta referenduma u Hrvatskoj postala izvor velike pravne 
nesigurnosti za određene skupine građana te mehanizam pokušaja dokidanja stečenih 
ljudskih i građanskih prava. 
Skupština Istarske županije drži da je nedozvoljeno raspisati referendume koji zadiru u prava 
manjina, već da se moraju zadržati i dalje razvijati dostignuti demokratski standardi ljudskih 
prava i stečena prava nacionalnih manjina koje jamči Ustav i zakoni Republike Hrvatske, kao 
i brojne međunarodne konvencije kojih je naša država potpisnik. 

IV. 
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Skupština Istarske županije naglašava potrebu što brže uspostave zakonodavnog okvira 
potrebnog za efikasnu borbu protiv svih oblika diskriminacije i ksenofobije u Republici 
Hrvatskoj. 
Skupština Istarske županije pozdravlja napore zemalja članica EU koje su zabranile i 
kriminalizirale upotrebu slogana i simbola diskriminatornih i ksenofobnih režima. Stav je 
Skupštine Istarske županije da bi se Republika Hrvatska trebala ugledati na njih i težiti tom 
civilizacijskom dosegu. 

V. 
Zabrinjavajuće pojave u društvu kojima povremeno svjedočimo i koje za cilj imaju pokušaj 
revizije povijesti i osporavanje pobjede antifašističkog pokreta nad zločinačkim fašističkim 
režimom, iznova bude sjećanje na stradanja i ratne traume osuđene od čitavog naprednog 
svijeta uključujući i Europsku uniju čija je punopravna članica i Republika Hrvatska, a za 
posljedicu imaju negativan utjecaj na miran suživot svih građana Republike Hrvatske. 
Diskriminatorni i ksenofobni simboli i poruke bili su i ostali važni alati za širenje poruka  
rasističkih i ksenofobnih režima, stoga Skupština Istarske županije najoštrije osuđuje svaki 
pokušaj isticanja svih vrsta i oblika sadržaja kojima je svrha propagiranje fašističkih, 
nacističkih, ustaških i svih totalitarnih ideologija i režima. 

VI. 
Građanke i građani Istre oduvijek su se znali oduprijeti svim prijetnjama i nikada nisu 
prešutno dopuštali bilo kakav oblik diskriminacije svojih sugrađanki i sugrađana, a Istarska 
županija, kao jedna od najrazvijenijih i najperspektivnijih regija, predvodi borbu za zaštitu 
ljudskih prava i prava nacionalnih manjina.  
Stoga,  pozivamo sve naše građanke i građane na pružanje otpora svakom obliku 
diskriminacije te fašističkoj, nacističkoj i ustaškoj ideologiji i pridruživanje krugu 
zapadnoeuropskih zemalja koje su i svojim zakonodavstvom osudile isticanje i propagiranje 
sadržaja i simbola nedemokratskih režima. 
Naše jasno opredjeljenje jest zajednički nastavak gradnje otvorenog suživota, naprednog, 
modernog i tolerantnog društva, a ne širenje razdora, netolerancije i netrpeljivosti. 

 
VII. 

Ova Deklaracija stupa na snagu osmog dana od objave u „Službenim novinama Istarske 
županije“. 
 
 
Partendo dai presupposti che: 
Ogni cittadino della Repubblica di Croazia è uguale dinanzi alla legge e ha lo stesso diritto 
alla tutela da ogni forma di discriminazione e ogni istigazione alla discriminazione; 
La Regione Istriana, una regione che promuove costantemente lo spirito di tolleranza fra le 
persone, indipendentemente dal loro orientamento e nella quale ogni cittadino gode dei pieni 
diritti a esprimersi, rispettare, garantire e sviluppare la libertà e l'autocoscienza sociale e 
personale; 
La Regione Istriana, una regione che sin dall'inizio della sua costituzione opera attivamente 
per l'avanzamento e il rispetto dei diritti umani con particolare accento sui diritti degli 
appartenenti a tutte le minoranze nazionali e di ogni singolo cittadino; 
La Regione Istriana, una regione che sostiene interamente la Dichiarazione sull'antifascismo 
approvata dal Parlamento croato il 13 aprile 2005; 
La Regione Istriana, una regione famosa per l’impegno a mantenere i valori antifascisti e le 
conquiste democratiche moderne che ribadisce costantemente la necessità di promuovere e 
tutelare in modo duraturo i valori antifascisti e l'antifascismo per intero; 
La Regione Istriana, una regione che accentua particolarmente l'importanza della Giornata 
della vittoria sul fascismo come Giornata d'Europa, tenendo presente il profondo legame dei 
fondamenti dell'Unione Europea con l'antifascismo e il desiderio di promozione della 
democrazia, della libertà, della tolleranza e della solidarietà e contemporaneamente la 
necessità di combattere tutte le forme di estremismo e totalitarismo; 
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L'Assemblea della Regione Istriana, quale massimo organo rappresentativo regionale dei 
cittadini dell'Istria ha il compito primario di custodire e rafforzare la parità di tutti i cittadini e di 
lottare contro tutte le forme di discriminazione e xenofobia; 
 
Ai sensi degli articoli 43 e 84 dello Statuto della Regione Istriana (BURI 10/09, BURI 4/13 , 
BURI 16/16 , BURI 1/17 , BURI 2/17 e BURI 2/18) l'Assemblea della Regione Istriana alla 
seduta tenutasi il 9 luglio 2018 emana la seguente 

 
DICHIARAZIONE  

SULLA PARITÀ E LA CONDANNA DI TUTTE LE FORME DI DISCRIMINAZIONE 
 

I 
L'Assemblea della Regione Istriana accentua orgogliosamente il suo legame con i valori 
antifascisti, tende al mantenimento e allo sviluppo ulteriore dei diritti umani acquisiti e degli 
standard democratici in particolare quelli sulla plurietnicità, il pluriculturalismo e il 
plurilinguismo e ribadisce la necessità di tutelare permanentemente la dignità di ogni suo 
cittadino. 

II 
L'Assemblea della Regione Istriana condanna e contrasta espressamente ogni forma di 
comportamento di gruppi sociali e individui che hanno l'obiettivo di discriminare i gruppi 
minoritari e negare i massimi valori dell'ordinamento costituzionale della Repubblica di 
Croazia come la libertà, l'uguaglianza, la parità nazionale, religiosa e razziale di ogni uomo, 
come pure la negazione di altre disposizioni di varie leggi e convenzioni internazionali 
ratificate che riguardano la tutela dei diritti umani e dei diritti delle minoranze nazionali. 
L'Assemblea della Regione Istriana ritiene completamente inaccettabile l'avvio di qualsiasi 
iniziativa che abbia l'obiettivo di discriminare o mettere in una posizione sfavorevole e 
sottomessa determinati gruppi minoritari. Per l'Assemblea della Regione Istriana non 
esistono cittadini di secondo ordine. 

III 
L'Assemblea della Regione Istriana ritiene che la cornice legislativa legata all'attuazione del 
referendum sia incompleta e lasci molto margine per un suo uso scorretto. L'Assemblea della 
Regione Istriana ritiene che l'uso scorretto dell'istituto del referendum in Croazia sia 
diventato la fonte di una grande insicurezza legale per determinati gruppi di cittadini e il 
meccanismo del tentativo di abolizione dei diritti umani e civici acquisiti. 
L'Assemblea della Regione Istriana ritiene sia insufficiente indire i referendum che 
concernono i diritti delle minoranze, ma che vadano mantenuti e sviluppati ulteriormente i 
diritti delle minoranze nazionali garantiti dalla Costituzione e dalle leggi della Repubblica di 
Croazia come pure le numerose convenzioni internazionali di cui il nostro Stato è firmatario. 

IV 
L'Assemblea della Regione Istriana ribadisce la necessità di instaurare quanto prima una 
cornice legislativa necessaria per una lotta efficace contro tutte le forme di discriminazione e 
xenofobia nella Repubblica di Croazia. 
L'Assemblea della Regione Istriana apprezza gli sforzi dei paesi membri dell'UE che hanno 
vietato e criminalizzato l'uso di slogan e simboli dei regimi discriminatori e xsenofobi. 
L'Assemblea della Regione Istriana è dell'opinione che la Repubblica di Croazia dovrebbe 
prenderli come modello e tendere al raggiungimento di questa conquista di civiltà. 

V 
I fenomeni preoccupanti nella società di cui occasionalmente siamo testimoni e che hanno 
l'obiettivo di tentare di rivedere la storia e contestare la vittoria del movimento antifascista sul 
criminoso regime fascista, risvegliano il ricordo delle sofferenze e dei traumi di guerra 
condannati dall'intero mondo avanzato, inclusa l'Unione Europea di cui anche la Repubblica 
di Croazia è membro a pieni diritti e che hanno come conseguenza un influsso negativo sulla 
tranquilla convivenza di tutti i cittadini della Repubblica di Croazia. 
I simboli e i messaggi discriminatori e xenofobi sono stati e rimasti degli strumenti importanti 
per la diffusione dei messaggi dei regimi razzisti e xenofobi, perciò l'Assemblea della 
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Regione Istriana condanna severamente ogni tentativo di esibizione di tutti i tipi e forme di 
contenuti che hanno l'obiettivo di propagare le ideologie e i regimi fascisti, nazisti e ustascia, 
come pure tutte le altre ideologie e i regimi totalitari. 
 

VI 
Le cittadine e i cittadini dell'Istria hanno saputo da sempre contrastare tutte le minacce e non 
hanno mai permesso tacitamente qualsiasi forma di discriminazione delle proprie 
concittadine e dei concittadini, e la Regione Istriana, come una delle regioni più sviluppate e 
promettenti, capeggia la lotta per la tutela dei diritti umani e dei diritti delle minoranze 
nazionali.  
Per questo motivo, invitiamo tutte le nostre cittadine e i cittadini a contrastare ogni forma di 
discriminazione e l'ideologia fascista, nazista e ustascia per unirsi alla cerchia dei paesi 
dell'Occidente europeo che anche nella loro legislazione hanno condannato l'esibizione e la 
propagazione di contenuti e simboli dei regimi antidemocratici. 
Il nostro chiaro messaggio è di continuare assieme a costruire una convivenza aperta, una 
società avanzata, moderna e tollerante, senza seminare discordia e intolleranza. 

VII 
La presente Dichiarazione entra in vigore l'ottavo giorno dalla sua pubblicazione sul 
„Bollettino ufficiale della Regione Istriana“. 
 

AD - 5. 
a. Prijedlog Drugih izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za 
   2018. godinu 
b. Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Odluke o 
    izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2018. godinu 

 
   TATJANA MATOŠEVIĆ, pročelnica Upravnog odjela a financije i proračun IŽ, 
naglašava da  su izmjene i dopune tehničke prirode s obzirom da se usklađuju kapitalni 
projekti planirani kroz dva Upravna odjela, Upravni odjel za zdravstvo i  Upravni odjel za 
obrazovanje. Radi se o investicijama u objektima društvene infrastrukture koji se financiraju 
kroz kreditno zaduživanje Istarske županije. Kako je za zaduživanje potrebno ishoditi 
suglasnost Vlade Republike Hrvatske mi smo  se usuglašavali sa Ministarstvom financija, pa 
je prema njihovoj uputi došlo do jedne manje tehničke promijene u odnosu na materijale koje 
ste vi dobili, i to kod projekta dogradnje Osnovne škole u Kanfanaru na način da je projekcija 
za 2019. godinu smanjena za 200.000,00 kuna, a za isti je iznos povećan tekući plan za 
2018. godinu. Ovime se Županijski proračun ukupno umanjuje za 17.959.000,00 kuna i 
predlaže u visini od 1.350.140.000,00kuna. Smanjenje je vezano uz visinu zaduživanja 
planiranog proračuna za 2018. godinu u visini od  77.000.000,00 koje je nakon revizije 
projektne dokumentacije, izrade troškovnika, definirano na razini od 65.000.000,00 kuna. U 
ovom je iznosu planirana izgradnja Medicinske škole u Puli u vrijednosti od 52.000.000,00 
kuna, a  ostali iznos od 113.000.000,00 kuna raspoređeno je na dvije osnovne škole u 
Bujama i u Kanfanaru i dva Doma za starije osobe u Raši i u Rovinju. 
 Ovi su kapitalni projekti planirani kroz Proračun i projekcije do 2020. godine  do kada 
bi trebali  biti dovršeni. 
 Odluka o drugim izmjenama i dopunama o izvršavanju Proračuna Istarske županije 
za 2018. godinu pratio je ovaj rebalans i mijenja se samo u dijelu u članku 28. koji se odnosi 
na visinu zaduživanja u tekućoj godini i projektu koji će se iz tog kredita financirati.     
 

Pošto se više nitko nije javio za raspravu PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i 
odvojeno daje na  glasanje točku  AD - 5. 

a. Prijedlog Drugih izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za 
   2018. godinu 
b. Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Odluke o 
    izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2018. godinu,  
te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno, donijela 
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a.  Druge izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 
   2018. godinu 
b.  Odluku o drugim izmjenama i dopunama Odluke o 
    izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2018. godinu 

 
AD - 6.  Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o zaduživanju Istarske 
              županije za ulaganja u Domove za starije i nemoćne osobe 
              Istarske županije  
 

 Vijećnici su dobili sve materijale, pa nije potrebno dodatno obrazloženje. 
 U pojedinačnoj raspravi sudjelovali su Sanja Radolović. 
 

SANJA RADOLOVIĆ, ima  dva pitanja tehničke naravi. 
Prvo pitanje se odnosi na Dom u Rovinju  
Prema dobivenoj informaciji radovi iskopa su trajali puno duže od planiranih budući 

da je cijeli teren bio kamenit i oni su u samom troškovniku bili predviđeni sa nekakvih 30 %, 
pa me zanima: koliko će to povećati troškove i gradnju i koliko će to povećati sam vijek 
trajanja cijele investicije. 

Drugo pitanje, isto tehničke naravi, se odnosi na problematiku imovinsko-pravnih 
odnosa Doma Alfredo Štiglić u Puli sa Hrvatskim zavodom za mirovinsko osiguranje, pa me 
zanima: da li je riješena ta problematika i u kojoj je fazi.   
 Pošto se više nitko ne javlja za riječ PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje riječ  
ŽUPANI IŽ da odgovori na postavljena pitanja. 
 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje  vijećnici Sanji  Radolović na dva konkretna pitanja i kaže da će 
odgovoriti na drugo pitanje, jer nema inventuru radova oko Rovinja, da ne govori  ofrlje ili 
načelno. 
 Pitanje je apsolutno na mjestu, jer je to tako u cijeloj Hrvatskoj, čujem i sada kada je 
bila posljednja sjednica Izvršnog odbora Zajednice županija, cijeli niz domova za starije i 
nemoćne diljem Hrvatske ima istu ovakvu temu, a to je vlasništva, da li neke čestice, da li  
cijelog  doma koje nije konkretno od osnivača, to je Županija, već ustvari od državnog tijela, 
u ovom slučaju Hrvatski zavoda za mirovinsko osiguranje. Ja sam zbog toga u dva navrata 
razgovarao sa ministrom Marićem i sa resornom ministricom  razgovarala je moja zamjenica. 
I očekivao sam da će to riješiti novi Zakon o državnoj imovini. Nije riješio novi Zakon već 
upravo obrnuto, riješio je neke druge nekretnine, riješio je neka druga pitanja i to, prije svega, 
koja se tiču državnog vlasništva na dan 31.012.2017. godine, gdje u tim nekretninama ili 
objektima ili zgradama se odvijala takva društvena djelatnost, nevažno, školstva, brige o 
starijim i nemoćnima. Međutim, nije riješila pitanje državnih institucija, tvrtki ili ustanovi. To je  
apsurd, međutim, takav zakon je izglasa. I sam ministar Marić je rekao da  ne može iz svog 
Ministarstva zapovjediti drugom Ministarstvu, već neka idemo u razgovore, u pregovore,  sa 
drugim Ministarstvom, sa  drugim tijelom,  s obzirom da je ono  i upisano kao vlasnik tih 
nekretnina. U međuvremenu, mi to moramo i ne moramo riješiti, recimo, to tako, jer možemo 
dobiti pravo građenja, korištenja kao i do sada, međutim, to nije trajno riješeno. S jedne 
strane pravno nam ne stvara problem, al nismo riješili situaciju i zato čekamo i sastanak sa 
Ministarstvom, sa ravnateljem, kako bismo vjerujemo dobili u vlasništvo te nekretnine, a ja ću 
vam reći ovdje da nikako ne mogu pristati da mi idemo nešto otkupljivati i plaćati najam tih 
nekretnina tom tijelu s obzirom da svih ovih godina mi ulažemo kao osnivači, investiramo i 
vjerujte da nije tako da čekamo tog vlasnika da  iz investira,  veliko je pitanje  da li naši stariji 
sugrađani bi mogli koristiti te domove u Istri.  Nećemo pristati na trgovanje, nego tražimo da 
nam se to prepusti  isto, kao što je  zakon to rekao  za državne nekretnine.  
 

PREDSJEDNIK, zahvaljuje Županu i daje na glasanje Prijedlog Odluke o izmjeni 
Odluke o zaduživanju Istarske županije za ulaganja u Domove za starije i nemoćne osobe 
Istarske županije, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština  jednoglasno, donijela  
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O D L U K U 

o izmjeni Odluke o zaduživanju Istarske županije za ulaganja u Domove za starije i nemoćne 
osobe Istarske županije 

 
AD - 7 Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje 
            Opće bolnice Pula za izgradnju nove Opće bolnice u Puli 
 
Vijećnici su dobili potrebne materijale pa nije potrebno dodatno obrazloženje, kao i  

Zaključak Odbora za financije  IŽ kojim se predlažu određene izmjene za koje osobno mislim 
da ih treba prihvatiti. 

 
ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje Opće bolnice Pula za 
izgradnju nove Opće bolnice u Puli, s time da se: 

- pod točkom 1.1. Zaključka, mijenja se alineja 6, te glasi: „Dospijeće prve rate: 31. 
ožujka 2020.“ 

-  
pod točkom 1.1. Zaključka također se mijenja alineja  10. koja bi glasila «osiguranje 
kredita: zadužnica jamstvo Republike Hrvatske», ranije je bilo predviđeno i «i od strane 
korisnika». Znači, samo «Republike Hrvatske». 

To su dva prijedloga Odbora za financije IŽ koji su usuglašeni sa predlagateljem i kao 
takvi postaju sastavni dio ovog prijedlog. 

 
Pošto se za  raspravu nitko nije javio PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje na 

glasanje Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti za zaduživanje Opće bolnice Pula za 
izgradnju nove Opće bolnice u Puli sa izmjenama koje je predložio Odbor za financije IŽ, te 
nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno , donijela   

 
   Z A K L J U Č A K 

o davanju suglasnosti za zaduživanje Opće bolnice Pula za izgradnju nove Opće bolnice u 
Puli sa dva zaključka Odbora za financije IŽ koji postaju sastavni dio Prijedloga Zaključka. 
 

AD -8. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog Prvih 
            izmjena i dopuna Financijskog plana Županijske uprave za 
            ceste Istarske županije za 2018. godinu 
 
Vijećnici u dobili potrebne materijale pa nije potrebno dodatni obrazloženje. 
U raspravi su sudjelovali BORIS ROGIĆ, koji pita ravnatelja ŽUC-a, ako mu može 

reći kada  će se, i ako da, nastaviti sa rekonstrukcijom Županijske ceste Vozilići – Šušnjevica 
pod a) i pod b) rekonstrukcija također Županijske ceste Kršan – naselje Nedešćina, u Općini 
Sveta Nedelja. Samo da podsjetim da sam govorio da je Općina Kršan zajedno sa 
Županijskom upravom za ceste u  više navrata zajednički sudjelovala u  rekonstrukciji te 
ceste pa bih molio da li će se to nastaviti odnosno kakva je situacija prema Nedešćini. 

 
ROBI ZGRABLIĆ, u odgovoru na postavljena pitanja naglašava  da što se tiče 

Šušnjevice, dionice Šušnjevice, imamo kroz redovno održavanje dio  sredstava koja svake 
godine ulažemo, tako ćemo i ove godine, ali Istarske ceste imaju samo jedu ekipu asfaltera 
sa velikim strojevima, tako da jednostavno ne možemo to načiniti u jednom postupku, kako 
završavamo asfaltiranje, ta se ekipa preseljava, tako da  ne mogu ništa konkretno reći kada 
ćemo nastupiti tamo.  Danas smo u Santaležima, počinjemo to tamo rješavati. 

Momentalno ne znam točno koliko smo osigurali sredstava, ali svake godine 
osiguravamo sredstva za rješavanje tog dijela ceste. 
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Što se tiče Kršana i Nedešćine projektirali smo tu dionicu do Boljevići i pošto ove 
godine dovršavamo cestu Motovun, koji na je bio prioritet zbog stanja kolnika, očekujemo da 
bi druge godine, vjerojatno, započeli sa nekim radovima i na toj dionici. 

 
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog Zaključka o davanju 

suglasnosti na Prijedlog Prvih izmjena i dopuna Financijskog plana Županijske uprave za 
ceste Istarske županije za 2018. godinu, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština  
jednoglasno, donijela 

 
Z A K L J U Č A  K 

o davanju suglasnosti na Prijedlog Prvih izmjena i dopuna Financijskog plana Županijske 
uprave za ceste Istarske županije za 2018. godinu 
 

AD - 9 Prijedlog Odluke o povjeravanju poslova iz samoupravnog 
           djelokruga županije općini Tar-Vabriga – Torre-Abrega 
 
Vijećnici u dobili potrebne materijale pa nije potrebno dodatni obrazloženje. 
U raspravi je sudjelovala SANJA RADOLOVIĆ, koja je rekla: s obzirom da je prije 

Župan rekao da nismo dobili aneksa ugovora za kredit, zanima me da li postoji nekakav 
materijal da je uopće upućen zahtjev  Općine Tar - Vabrtiga za povjeravanje poslova iz tog 
djelokruga. Bilo bi korektno da smo dobili barem nacrt pisanog sporazuma kojim će se 
pobliže dalje urediti povjeravanje tih poslova iz navedenog djelokruga, kao što su nekakvi 
kadrovski uvjeti, financijski uvjeti tehničke naravi. 

Zanimalo bi me: koliko je uopće općina, osim danas većih gradova i same Županije, 
koje  samostalno rade poslove iz ovog djelokruga i koja je uopće isplativost same Županije 
da prenese te poslove. Ja sam svjesna da možda  u Općini  Tar -Vabriga postoji više 
interesa, budući da su tamo nekakvi budući projekti koji će otvoriti puno radnih mjesta, kao 
što je projekt  golfa varum,  pa će im možda samima to biti lakše, pa bih zamolila ako možete 
dati odgovore na ta pitanja. 

 
PREDSJEDNIK, moli gospođu VESNU PAVLETIĆ, pročelnicu Upravnog odjela za 

decentralizaciju, lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i gradnju 
IŽ, da odgovori na postavljeno pitanje. 

 
VESNA PAVLETIĆ, naglašava da postoje materijali i zahtjevi. Možda je učinjen 

propust, možemo naknadno ih  dostaviti. Općina Tar-Vabriga još krajem 2015 godine je 
podnijela zahtjev. S obzirom da smo u tom postupku komunicirali sa središnjim tijelom 
državne uprave, točno Ministarstvom uprave i prostornog uređenja i graditeljstva, jedan duži 
vremenski period nije bilo očitovanja, nije bilo sazrelo da se to pitanje postavi na dnevni red 
Županijske skupštine, sada je nekako pozitivno očitovanje Ministarstva stiglo, tako da je 
jedan materijal pred vama danas ovdje. 

Što se tiče Sporazuma on će biti sličan Sporazumu u kojem smo od 2008. godine 
povjerili obavljanje tih poslova prema gradovima, tako da u ovom času negdje  je javno 
dostupan, tako da, ako nije, ćemo vam ga naknadno dostaviti, možda nekog drugog radnog 
tijela ili naredne sjednice Skupštine IŽ. 
 Što se tiče Općine Tar -Vabriga, to je prva općina koja je zatražila  povjeravanje 
poslova, da li će biti jedina to će se vidjeti u budućnost. 
 

PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog Odluke o 
povjeravanju poslova iz samoupravnog djelokruga županije općini Tar-Vabriga – Torre-
Abrega, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno, donijela 

 
    O D L U K U 

 o povjeravanju poslova iz samoupravnog djelokruga županije općini Tar-Vabriga – Torre-
Abrega 
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 U nastavku je Skupština  bez obrazloženja i rasprave jednoglasno, donijela : 
 
 
AD -10.  Odluku o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Poreč 

 
AD -11. 
a. Odluku o davanju suglasnosti na izmjenu Statuta Lučke uprave 

Poreč 
b.  Odluku o davanju suglasnosti na izmjene Statuta Lučke uprave Pula 
c.  Odluku o davanju suglasnosti na izmjene Statuta Lučke uprave 

               Rabac 
d. Odluku o davanju suglasnosti na izmjene Statuta Lučke uprave Rovinj 
e. Odluku o davanju suglasnosti na izmjenu Statuta Lučke uprave 

              Umag-Novigrad 
 

AD -12  Odluku o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Opće 
               bolnice Pula 

 
AD - 13 Odluku  davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
               izmjenama i dopunama Statuta Medicinske škole Pula 

 
AD 14 Odluku o imenovanju predstavnika Istarske županije u Udrugu 
            Modelna šuma  «Sliv rijeke Mirne“ 
 (D.sc. Ezio Pincan, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu) 
 
AD – 15 Rješenje o imenovanju ravnatelja Županijske uprave za ceste 
              Istarske županije (Robi Zgrablić ) 

 
AD -16.  Rješenja o šestim izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju 
                mrtvozornika na području Istarske županije 
       
AD -17.  Rješenje o razrješenju dužnosti suca porotnika Županijskog suda 
               u Puli 
      Razrješuje se Vladimir Šverko) 
 
AD -18. Rješenje o razrješenju dužnosti suca porotnika Općinskog suda u 
              Puli (Razrješuje se na sobni zahtjev Emiliana Ivančić). 
 
Ovime je iscrpljen dnevni red. 
Zahvaljuje za uspješan rad. 
Najavljuje pauzu tijekom osmog mjeseca- 
 
Slijedeća sjednica Županjske skupštine je planirana u 9. mjesecu. 
 

Zahvaljuje se na uspješnoj suradnji, zajedničkom radu na Deklaraciji, koju smo danas 
svi jednoglasno donijeli. Mislim da je to pokazatelj načina našeg razmišljanja i našega rada i 
vjerujem da će i ta poruka doprinijeti tome što bismo mi svi skupa željeli. 

 Hvala vam lijepa i vi auguro buone vacanze i odmorite se. 
 Vidimo se u devetom mjesecu  
 
Sjednica je zaključena u 12,30 sati 
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